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Més de 20 persones han unit forces per poder oferir un
concert de dues hores de durada amb cançons de la
mítica banda anglesa. 

Divendres i dissabte passat, l'auditori de Benicarló es va
quedar menut (van penjar el cartell d'entrades esgotades) per
presenciar l'espectacle musical homenatge a Queen que la
Coral Polifònica Benicarlanda ha estat organitzant durant
mesos. Sota la direcció musical de David Rubiera i la
coordinació de Leroy Ariza, 14 integrants de la coral de
Benicarló van interpretar cançons mítiques com ara “We are
the champions”, “The show must go on”, “Bohemian
Rhapsody” o “Under pressure”. A més a més, el concert va
comptar amb la col·laboració de José María Querol com a
presentador i d'Adrià Adell acompanyant a la trompa en el
tema “Who wants to live forever” (coneguda per  ser  el tema
principal de la pel·licula “Los inmortales”).

Menció d’honor mereixen els quatre integrants de la Banda
de Rock que van acompanyar magistralment els cantaires:
Cristian Masip a la guitarra, Ignasi Palau al baix, Juanvi
Lladosa als teclats i David Maura a la bateria. Tots els
qualificatius es queden curts per descriure la qualitat d'aquests
4 músics de la comarca que van fer vibrar tots els presents. I
un exemple d'això és el fet que, en les dues funcions, el públic
es va alçar de les butaques i, entre aplaudiments, va demanar
que l'espectacle continuara, ja que no n'havia tingut prou amb
la vintena d'èxits que s'havien interpretat.  

En acabar, Victòria Cerdà, presidenta de la coral, destacava
la ferma implicació de tots els participants i explicava que
aquest tipus d'espectacles serveixen per a adonar-se que no
cal buscar fora de la comarca per a trobar qualitat musical i
artística. De la mateixa manera, va agrair la professionalitat
dels tècnics d'EJR Systems i la col·laboració desinteressada,
del Centro Óptico Eva Marín que es van encarregar de la
venda anticipada  de les entrades;  d'Anna Pujol  i Enric  Moya
per la cessió de mobiliari per a l'escenari, del grup Enfoque pel
reportatge fotogràfic realitzat, de l’Associació Cultural de
L’Estel del Collet, per la cessió de  part  del vestuari que s’els
va demanar, aixi com als companys voluntaris de la Coral  que
encara que no participaren  activament en la part musical del
concert, van col·laborar en l'organització de l'acte. Com no
podia ser d’un  altra manera, va  agrair al magnífic públic que
va acudir a l’Auditori  tots dos dies,  que es  bolcaren totalment
al llarg del  concert.  

text REDACCIÓ

La màgia de Queen, a Benicarló 

La màgia de Queen, a Benicarló 
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Maribel i Froggi’s, 
vosaltres sí que valeu!

Els amos de la graella televisiva, rebentant
audímetres i els fantasmagòrics mesuradors
d'audiència. Els benicarlandos estan reinventant la
televisió i van camí de convertir-se en autèntiques
estrelles. Ací hi ha fusta i ganes de destacar en el
panorama estatal.

A LA 1 DE TELEVISIÓ
Maribel Gil, en Masterchef de La 1, i els Froggi’s Team,

nascuts a l'empara del Madison i que van actuar en el Tu si
que vales de Telecinco, són els amos. En una ciutat en la
qual l'accent cultural ho posen les entitats culturals i els
propis ciutadans amb les seues accions, el salt a les
televisions estatals dels benicarlandos porta dues setmanes
tenint asseguts davant el televisor a la ciutat sencera. Les
xarxes socials tiren fum i els nostres representants
s'atreveixen fins i tot a plantar-li cara als jurats. Ací estem,
donant que parlar a nivell estatal i sent l'enveja dels nostres
veïns. El fenomen social desenvolupat a l’abric d'aquests
frames televisius, ha alçat una onada de simpatia i centenars
de tertúlies, que han aconseguit desplaçar fins i tot els
debats sobre la crisi. Només per això, cal agrair a aquests
benicarlandos les seues aparicions en les cadenes
nacionals. 

BENICARLÓ A LA TELE 
La primera emissió del programa Masterchef de La 1 va

paralitzar Benicarló. I és que pocs sabien que la coneguda
Maribel Gil era una de les concursants seleccionades per a
participar en el programa. La notícia va córrer com la pólvora
per la ciutat i va aconseguir col·lapsar les xarxes socials. I
les barres dels bars el dijous al matí, perquè en el Baix
Maestrat no es parlava d'altra cosa. Una benicarlanda a la
tele. En concret, "Maribel, la de Chambres Mateu",
establiment que regenta el seu marit, es troba reclosa des de
fa algunes setmanes per part de la productora del programa
Masterchef. Aquesta setmana les càmeres del programa
+Gente de la 1 han estat a Benicarló prenent el pols a la
societat benicarlanda. I és que Maribel té molts amics en la
ciutat, gràcies a la seua implicació en diferents projectes
socials i culturals. El indiscret objectiu es va fixar primer en
el taller que tenen muntat en la seua casa i on elabora
veritables filigranes. Maribel no és només acurada a la
cuina. Els seus calats i randes de boixets aplicades a la roba
interior del vestit regional valencià, desperten l'admiració
dels qui els contemplen. 

A continuació, les càmeres van visitar un dels bars on
Maribel sol prendre cafè. Les seues amigues, avisades i
organitzades per la regidora de Cultura, Nieves Eugenio,
esperaven impacientes per a parlar meravelles de la seua
contertuliana, a la qual tant troben a faltar. El mercat
municipal va ser altre dels punts que van visitar les càmeres
de televisió. Allí també es van desfer en elogis cap a la
concursant benicarlanda, que tan bona promoció està fent

text REDACCIÓ

BENICARLANDOS A LA TELE!

Ostres tu! Acabo de començar i la primera setmana ja he
tingut esbroncada amb tots. Tinc la sensació que no sabia on
em posava quan se'm va oferir l'oportunitat d'escriure a aquest
mitjà. El papa es pensa que fent això ja tindria les pràctiques
convalidades, però jo no ho veig tan clar com ell perquè
encara em falta una mica per a fer les pràctiques i no sé, no
sé.... De moment, el papa ja s'ha mosquejat. Està molt
empipat perquè m'ha dit que no coneix la senyoreta de la foto
que apareix il·lustrant la meua primera crònica. Diu que a vore
què m'he pensat, que ell és qui mana, qui paga i que vol saber
d'on he tret aquest pibón. M'ha dit que la meua feina és
estudiar i treure'm la carrera, que si vull ser un home de profit
això és el que toca, i que aquestos altres assumptes -que ha
qualificat de col·laterals- els ha de resoldre ell, que jo m'he de
concentrar en altres coses. Per sort la mama no se n'ha
assabentat de res. Ella està a les seues coses i no sap res de
tot això, a ella només li agrada el Pronto. També se m'han
emprenyat els meus compis de la facul quan els he ensenyat
el meu debut al món de la premsa. Iep tio! D'on t'has tret això?
Si que t'ho tenies amagat! Però el que més m'ha dolgut és que
s'hagi enfadat amb mi el presi de la tuna. Li diuen Rubert,  ja
està fent tercer amb dues assignatures de segon i té un parell
d'anys més que jo. És el meu amic de l'ànima i és un crak. Jo
vull entrar a la tuna, però sempre em diu que encara no n'estic
preparat, que això de rascar la pandereta requereix molta
dedicació i molt d'estil, però que amb una mica de constància
la cosa està feta. Com deia, el Rubert fa dos dies que no em
parla. M'ha dit que fins que no li presenti la senyoreta de la
foto, que me n'oblidi d'entrar a la tuna de periodisme. Només
em faltava això, perquè totes aquestes coses em
desconcentren i no puc estudiar amb garanties d'aprovar.

Ara tot és un gran patiment. Però jo, tal i com es va
comprometre el papa amb un peixot d'aquesta publicació, he
d'escriure la meua crònica, i així ho faré. Per sort la Margot no
sap res de la foto. Aquest diumenge si que me la van fer
grossa. Resulta que el CDB (que vol dir Club Deportivo
Benicarló), jugava el diumenge a les cinc i mitja de la tarde a
un poble que es diu Museros, que  jo no sabia on estava però
el papa si, perquè havia fet la mili a València. El problema gros
que tenia era que si anava al partit no podia agafar el tren cap
a Barna. Però el papa va dir que el primer és el primer; aniríem
a eixe poble i ell em portaria després amb el cotxe, que deia
que s'havia deixat una cosa a casa de la Margot i que
aprofitaria per a arreplegar-la. Així ho vam fer. La mama ens
volia acompanyar. Deia que volia menjar una paella a
l'albufera, que diuen les seues amigues que les fan molt
bones. Però el papa no sé què li va dir i ella va dir que es
quedava, que anàrem amb compte. La mama és molt
comprensiva. Amb una mica de retard vam arribar al poble en
qüestió. Vam demanar pel camp de futbol i un senyor molt
amable i molt valencià ens va ajudar. "Si em porten, jo els
acompanye, xe!"- va dir. No només no em va valer de res
l'acreditació que portava. El papa va pagar tres entrades.
L'olor del caliquenyo al cotxe ens va acompanyar fins a Sant
Joan Despí. 

Del partit, malgrat el viatge, poca cosa els puc contar. Ens
van clavar dos gols, dos. El poc públic que hi havia ens va dir
de tot. Almenys ens havíem fotut un bon dinar i una relaxant
sobretaula. El papa té un profund coneixement dels locals i
horaris de l'Horta Nord. Em va sorprendre que després de
tants d'anys se'n recordara de tots.

El proper partit a casa contra l'Almassora, que té onze
punts més que el Benicarló. Ara mateix el CDB ocupa la
setena posició.

QUÈ DIU EL PAPA. Ufffffffffffff! Quin dinarot! No hi ha res
com anar pel món amb el xiquet, ensenyant-li les coses de la
vida. No sé si l'acabaré de criar mai, però ens ho passarem
molt bé.

DERROTA...INESPERADA?

text VICENT T. PERIS

Del partit, malgrat el viatge, poca cosa els
puc contar. Ens van clavar dos gols, dos.
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dels productes de la terra.
Especialment, de la carxofa de
Benicarló, que ha vist millorada de
forma galopant la seua imatge gràcies
a la publicitat de Maribel. Benicarló,
una ciutat que pot preuar-se de tenir
una horta i un mar que abasteixen de
productes de qualitat els rebosts, ha
trobat en aquesta concursant un filó.
Tant, que des de la regidoria
d'Agricultura reconeixen que enguany
ho tindran difícil per atorgar la Carxofa
D’Or, màxim guardó de la Festa de la
Carxofa. “La publicitat que està fent
dels nostres productes i de la ciutat és
impagable” reconeixien ahir molts
venedors en el mercat municipal. Així
ho feien saber davant les càmeres de
la televisió estatal que va acabar el
seu periple reunint i connectant en
directe des d'un conegut restaurant de
Benicarló. 

L'ENTRADA DE MARIBEL EN EL
CONCURS 

Maribel es va presentar al concurs
perquè "a ella li agrada molt la cuina i
està convençuda que els tres mesos
que durarà el programa li permetran
aprendre molt de cuina", va explicar
Nieves Eugenio, regidora de Cultura
de Benicarló i amiga personal de la
concursant. Maribel Gil va aconseguir
destacar en un càsting estatal al que
es van presentar 9.000 persones, de
les quals que van classificar-se 500.
En el propi càsting del programa es
definia com "una dona activa, molt
treballadora i bona gent". Com també
la reconeixen els seus veïns de la
ciutat. I és que de fet és molt
coneguda en el municipi per la seua
intensa activitat cultural des de
diverses associacions. Des del
dimecres s'ha convertit en un punt de
referència dels valors i els productes
benicarlandos, les seues contínues
referències a la carxofa de Benicarló i
al Sant Crist de la Mar, no han deixat
indiferent ningú. Pel poc que s'ha
desvetllat, se sap que tan sols li
permeten parlar 10 minuts cada
setmana amb la seua família i de cap
manera pot referir-se a qualsevol cosa
que tinga a veure amb el programa.

"Diu que és una experiència molt dura
però única, ja que li està permetent
conèixer molta gent", explica el seu
marit, Juan Mateu. 

ELS FROGGI’S TEAM, A
TELECINCO 

Maribel no és l'única que ha
mantingut davant el televisor aquesta
setmana als benicarlandos. Els
Froggi’s Team, nascuts a l'empara del
Madison, participaven en el concurs
de Telecinco Tú si que vales, amb un
número de rock acrobàtic coreografiat
a partir d'una cançó de Marilyn
Manson. I la van embolicar. Amb un
jurat més que exigent i uns
concursants que no tenen pèls a la
llengua, van posar en el seu lloc al
mateix Risto Mejide, conegut per
l'extrema duresa i l'acidesa dels seus
comentaris. El publicista, va llençar
dards enverinats contra Nacho Nebot
Aparici, un dels ballarins
benicarlandos. “Veure't en aquest
estat físic és una falta de respecte per

aquest programa”, li va dir. Nacho,
lluny d'acoquinar-se, va riure en la
seua cara i li va contestar
immediatament “si estic ací és per a
demostrar que els grossos també
poden ballar”, alhora que sostenia que
“estic gros, però ho he fet de
meravella. Duc molts anys ballant i
mai la meua panxa ha estat un
impediment”. La seua contundent
resposta, que va arrancar un cínic
somriure de Risto, va posar al plató en
peus al crit de “tu sí que vales”. Va ser
el minut d'or en Twiter amb
@tusiquevalestv. Nacho va col·lapsar
les xarxes socials i va provocar milers
de comentaris. De Benicarló i de la
resta d'Espanya. I van aconseguir que
Risto els donara la seua benedicció,
canviant la seua intenció inicial.
Almenys el seu pas pel programa va
demostrar que a Benicarló no anem
amb ximpleries, diem les coses a la
cara ben alta i, a més, sabem ballar
molt bé. Froggi’s, Tu sí que vals.

ve de la pàgina anterior

Dissabte al vespre, al frontó de l’IES Joan Coromines
els pilotaris benicarlandos van jugar davant dels de Quart
de Poblet, guanyant les dos partides de frontó a ma; a
més, a Xilxes, en la modalitat de galotxa van estar a punt
de guanyar.

El divendres, al trinquet de Xilxes en modalitat de galotxa,
els benicarlandos, tot i jugar dos contra tres, estigueren a punt
de donar la campanada i protagonitzar una remuntada
espectacular. A Ivan Peña i José Senar, lo Flaret, els faltà un
pèl per alçar un 40-15 en contra, però la partida va acabà 70-
65 a favor dels de la Plana. Ivan Peña, subcampió autonòmic
juvenil, ho resumia així, “la millor partida meua i la de José,
des que portem jugant a pilota”. Per la seua banda, lo Flaret
es lamentava de ser un menys i de no comptar amb un feridor,
la qual cosa acabaren pagant. Tot i això, els benicarlandos
s´enduen un punt de Xilxes i la satisfacció d´haver plantat cara
a tres grans jugadors, als quals van estar a puntet a puntet de
guanyar-los la partida si hagueren certificat la remuntada. 

El dissabte els cosins José i Àngel Senar, aconseguiren en
categoria de frontó a mà, una victòria merescuda i
treballadíssima contra el Quart de Poblet, 41-37. Els nostres
juvenils aconseguien així la seua primera victòria d´enguany i
davant la parròquia cadufera. Senar tornà a fer un gran joc i
assumí el pes de la partida, mentre que el jove Àngel és dels
que progressa adequadament i tot i que es posà un pèl
nerviós, potser per jugar a casa, la seua sacada va ser
decisiva per decantar la balança.

I diumenge, la traca final. “Martell” Esteller i Peña “The
Wall” van recorrer el país amunt i avall per escampar per tot
arreu les seues glòries a base de carxots i manronades. De
matí aconseguiren una importantíssima victòria contra Juanvi
i Alexis, en la 2a categoria de frontó a mà; partida que podria
ser decisiva cara a la classificació, atés que els benicarlandos
aconsegueixen així la segona posició del grup, amb un
Almenara en primera posició pràcticament inabastable. Peña i
Esteller feren un joc segur, potent i sense gaire errades,
estrenyent a la restada local i evitant a Juanvi, un punter que
juga molt. A les postres, la clau va estar en passar més bola
que el rival i la partida se l´endugué la parella que errà menys,
que va ser la cadufera. Al final 41-35 en una partida que els
benicarlandos dominaren des del començament. 

De tornada, i com qui no vol la cosa, Cristian i Ivan es
deixaren caure per Onda per jugar la partida de galotxa contra
els locals en un duel que també es decantà a favor dels
benicarlandos.  

Resultats del cap de setmana:

Lliga El Corte Inglés de galotxa:
Xilxes 70, Benicarló 65

Lliga autonòmica de frontó a mà (2a divisió)
Quart de Poblet 35, Benicarló 41

Lliga autonòmica de frontó a mà (juvenil):
Benicarló 41,  Quart de Poblet 37

text i foto  VICENT FERRER

Doble victòria dels pilotaris benicarlandos davant els jugadors de Quart de Poblet

L’equip de La 1 desplaçat a Benicarló
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LOCAL ESPORTS

Dissabte 13 d’abril de 2013 va tindre lloc a la piscina
municipal de Benicarló una exhibició esportiva per part
dels nedadors del club de natació Benicarló, amb una
nombrosa representació de totes les categories d’edat:
des dels més menuts (3 anys) fins als veterans (Màster).

Amb unes grades absolutament plenes de públic, els
nostres nedadors dirigits per l’equip complet d’entrenadors
(Carla Cornelles, Miryam Martínez, Isabel Muñoz Merche
Senar i la ja reincorporada a la plena activitat, Lucia Vicente)
oferiren una mostra dels seus progressos en les diferents
modalitats i nivells de natació.

Especial significació va tindre la nombrosa presència dels
nedadors menuts de l’escola que formen una sòlida base
sobre la qual es construeix el futur del club natació Benicarló.

Després de fer la demostració natatòria, va arribar l’hora
del pertinent berenar i de la foto de grup a l’exterior de la
piscina. 

S’ha de dir que actualment el Club Natació Benicarló té al
voltant d’uns 285 nedadors entre totes les categories i això

representa que és uns dels clubs més potents de la província
en termes absoluts.

En resum, una agradable jornada de convivència que va
servir per a reforçar el sentiment de club i per a fer pinya entre
tots, grans i menuts.

PRÒXIMA COMPETICIÓ: 20-21 d’ABRIL-2013, 6ª
JORNADA LLIGA PROVINCIAL DE PROMESES PISCINA
MUNICIPAL DE BENICARLÓ.

text i foto CNB

JORNADA D’EXHIBICIÓ DEL CLUB DE NATACIÓ BENICARLÓ

La Regidoria de Benestar Social i les entitats socials
relacionades amb l'emergència social han acordat crear
un centre de distribució de productes de primera
necessitat per afrontar l'actual situació. El centre recollirà
aliments però també productes de neteja, material escolar
i productes per a bebés.

L'última reunió de la comissió de treball d'Emergència
Social del Consell Municipal de Benestar Social ha acordat
crear un centre de distribució de productes de primera
necessitat que puga millorar les actuacions que s'estan duent
a terme en matèria d'emergència social. Les entitats que
participen en la comissió (Caritas Benicarló, Creu Roja, Sant
Vicent de Paüls, Grup de Dones Progressistes i Associació
Creame) juntament amb la Regidoria de Benestar Social han
considerat que crear un únic punt de distribució d'aliments
afavorirà l'actuació i respondrà amb més eficàcia a les noves
necessitats que s'estan generant com a conseqüència de la
crisi econòmica i social actual.

En concret, el centre de distribució de productes de primera
necessitat inclourà, entre d'altres, aliments no peribles però
també, i aquesta és la principal novetat, material de neteja per

a la llar i per a ús personal, material escolar i productes per a
nadons.

Les possibles donacions futures, tant de particulars com
d'empreses, es podrien destinar a aquest espai de distribució,
un recurs que complementaria la resta de prestacions que
estan funcionant actualment, a més del Menjador Social i el
Banc d'Aliments.

Pel que fa a la gestió del centre, la intenció de la Regidoria
de Benestar Social és constituir un grup de persones
voluntàries que s'encarreguen de recollir i distribuir els
productes i que estaran supervisats per l'equip tècnic dels
Serveis Socials Municipals.

Els principals avantatges que s'aconseguiran amb la
posada en marxa d'aquest centre seran identificar de manera
única els perceptors de les ajudes, tindre un punt de
referència a l'hora de rebre noves aportacions i
col·laboracions, crear un equip de voluntaris vinculat al
projecte i que puga respondre davant d'altres actuacions
d'emergència i millorar la distribució d'aliments en funció de
les necessitats de cada unitat familiar.

En aquest nou projecte també s'involucrarà la comunitat
islàmica de Benicarló, donat que un elevat percentatge dels
beneficiaris dels diferents recursos d'emergència social hi
pertanyen a aquesta comunitat.

text NATÀLIA SANZ

Centre de distribució de productes de primera necessitat 

Seguint la
P r o g r a m a c i ó
General del
Centre i amb la
f i n a l i t a t
d'aconseguir els
objectius fixats
per a
l'aprenentatge de
l l e n g ü e s

estrangeres, els alumnes del 2n i 3r cicle van assistir a
una representació teatral en anglés que portava per títol
Marco Polo i que s'havia programat des del departament
d'anglés del nostre centre.

L'obra va ser tot un èxit perquè els xiquets i xiquetes, a
banda de familiaritzar-se amb l'anglés de manera lúdica, s'ho
van passar pipa, rient, ballant, cantant i fins i tot actuant en
companyia dels artistes nadius que portaven a cap la
representació.   

Com que l'obra havia estat treballada prèviament a l'aula,
tot va ser més fàcil per a uns alumnes que per uns moments
es van sentir actors i actrius British.

Després de l'experiència, l'alumnat va manifestar que s'ha
de seguir amb aquesta activitat i així serà. El pròxim curs, de
nou, els nostres alumnes tornaran a ser protagonistes en una
obra de teatre, in English, of course.

text CEIPMB foto PILAR JULIÁN

MARCO POLO IN THE CEIP
MARQUÉS DE BENICARLÓ
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ESPORTS LOCAL

Benicarló comptarà amb dos noves pistes esportives
polivalents per a futbol sala, handbol i bàsquet i una pista
per a skate. 

Aquest espai s'ha dissenyat per a suplir la falta de zones
d'accés lliure per a practicar esports. El camp de futbol de
l'antic col·legi Jaume I es convertirà en una nova zona
esportiva d'accés completament lliure, amb dues pistes
polivalents per a practicar futbol sala, handbol i bàsquet i una
pista de patinatge que respondrà a la demanda de molts joves
afeccionats a la pràctica de l’skate. Les obres les va començar
esta setmana l'empresa Encofrats Collet SL, amb un
pressupost d'adjudicació de 180.320,73 euros (sense IVA) i un
termini d'execució de 45 dies. El projecte, que porten a terme
conjuntament les regidories d'Urbanisme i d'Esports, ocuparà
més de 3.300 metres quadrats de superfície i inclou la
pavimentació amb formigó de les tres pistes. A través de les
propostes de millora en l'oferta de l'empresa, també s'inclourà
l'adequació dels vestidors que es troben en el camp. Un dels
aspectes més importants de les tres noves pistes és que
estaran obertes a tot el món. De fet, aquest era un dels
objectius de l'Ajuntament a l'hora de transformar l'antic camp
de futbol: dotar la ciutat d'una zona esportiva d'accés lliure.
També la construcció d'una pista d’skate era una reivindicació
dels afeccionats al patinatge, que reclamaven al consistori un
espai adequat per a practicar amb monopatines i patins en
línia i evitar així malmetre altres zones de la ciutat. És per això
que la Regidoria d'Esports habilitarà la pista com un skate
park incorporant elements diversos com rampes, túnels o
altres accessoris. En una reunió mantinguda recentment entre
l'Ajuntament i els joves skaters de Benicarló, es van tractar
aquest i altres temes, com la responsabilitat civil, el
manteniment i el seu bon ús.

text NATÀLIA SANZ

NOVES PISTES ESPORTIVES DE LLIURE ACCÉS

La Setmana del Llibre de Benicarló, que tindrà lloc del
23 al 28 d'abril, marcarà els actes programats per a aquest
mes d'abril per la Regidoria de
Cultura, que ha programat una
setmana intensa d'actes que
començaran el mateix 23 d'abril
amb la reedició de la campanya «I
posa'm un llibre també», en
col·laboració amb la Regidoria de
Comerç. 

A través d'aquesta campanya, els
clients del Mercat de Benicarló
podran intercanviar un tiquet de
compra del dia per un llibre editat per
l'Ajuntament. Aquesta promoció serà
vàlida tota la setmana per als usuaris
de la biblioteca municipal, que rebran
un llibre per cada préstec realitzat.
Un dels clàssics de la Setmana del
Llibre continua sent el lliurament de
premis del Concurs de Contes
Carmen Segura, que enguany arriba
ja a la 28a edició. Com a novetat, els
xiquets i xiquetes que han participat en el certamen han hagut
de començar el seu relat a partir d'una frase prèviament
fixada, amb l'objectiu de fomentar la creativitat. Durant el
lliurament dels premis, l'Associació Diabolus farà una

dramatización dels contes premiats. El cinema serà l'altre
protagonista de la setmana, atés que s'ha programat el cicle
Cinema i literatura amb la projecció de les pel·lícules El perro

del Hortelano (1995), de Pilar Miró, el dimecres 24 d'abril a les
19 hores, i El cartero y Pablo Neruda (1995), de Michael
Radford, el dijous 25 a les 19 hores. La pel·lícula Psicosis, que

es va haver d'ajornar el mes passat,
es projectarà diumenge que ve 14
d'abril a les 18 hores en l'Edifici
Gòtic. D'altra banda, la Mostra Local
del Llibre tindrà lloc el diumenge 28
d'abril a partir de les 10 del matí en
la plaça de Sant Bartomeu, amb la
participació de diverses llibreries i
editorials locals i comarcals. Per a
finalitzar els actes de la Setmana
del Llibre, el diumenge 28 a partir
dels 19 hores tindrà lloc en l'Edifici
Gòtic l'espectacle «De quan Joan
Fuster i Estellés eren encara molt
petits...», un diàleg poètic amb
motiu de l'Any Estellés a càrrec de
Rodonors Invictes.

A més dels actes a l’entorn dels
llibres, durant el mes d'abril
continuen obertes les exposicions
del Mucbe «Oliveres mil·lenàries del
territori del Sénia», de la

Mancomunitat de la Taula del Sénia, la mostra «Paraules,
objectes i sons», la mostra "Art efímer. Soldats de paper» i les
exposicions permanents «Tresors arqueològics» i «L'univers
femení de Fernando Peiró».

text NATÀLIA SANZ

MES DEL LLIBRE A BENICARLÓ

Organitzat per la regidoria d'Esports de l'Ajuntament
de Benicarló, amb la col·laboració del Club Bàsquet
Benicarló, Club Hándbol Benicarló i Futbol Sala
Promeses de Benicarló, es va celebrar diumenge de matí
una jornada esportivo-solidària al Pavelló Poliesportiu
Municipal. 

Tots els xiquets i xiquetes participants van jugar als tres
esports durant el matí. Es va començar per bàsquet, van
seguir amb handbol i van acabar jugant al futbol sala. Entre
partits van poder gaudir d'uns inflables col·locats en la pista
exterior.

A més de practicar esport els joves esportistes i familiars
van aportar 150 quilos de menjar que seran destinats al
Menjador Social de l'Ajuntament de Benicarló.

text VICENT FERRER

Dos-cents xiquets i xiquetes van participar diumenge passat en una
jornada esportivo-solidària per arreplegar aliments
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LOCAL OPINIÓ

LLijo l’entradeta del tema
de la setmana i quedo
gratament i fortament
impressionat: “Droga i botelló
eradicades per la policía
local” (sic). Molt bé, no? Qui
deia que els municipals
només aprofitaven per dirigir
el trànsit i en ocasions fins i
tot per embolicar-lo? Suposo
que el titular resulta una mica
exagerat (segur, vaja) però
bé està que s’haja aconseguit
que els voltants d’algunes
escoles no continuen sent un
espai on la nostra joventut
–una part de la nostra
joventut- s’engate i
s’endrogue. I gran part
d’aquest èxit se li deu a
l’inefable Rintintín nostrat, el
celebèrrim gos Eros, que
malgrat tindre nom de
discoteca de finals dels
setanta es veu que està al dia
de tot el món dels
estupefaents actuals. 

També parlen en el seu
tema setmanal dels ajuts
socials. Tot misèria, senyora Garcia.
No ho he volgut llegir, m’esmusso de
pensar que algú puga fer política, en
el més menyspreable dels sentits de
la paraula, amb aquestes coses tan
serioses. Facen-s’ho mirar tots, de
veritat. Uns per bròfecs i poc mirats i
els altres per poc discrets. 

Segueixo llegint. “Cuina de sabors
comarcal”. Unes altres jornades
gastronòmiques es veu. La carxofa,
l’arròs, la galera, l’arròs caldós, lo peix
de llotja, lo polp roquer, lo pinxo... i
així pegant-li voltes al nano tot l’any. A
vore, a vore. La gent no està per anar
gastant-se vint-i-vuit euros en una
menjada; si va la parella, en són
cinquanta-sis i si va la família, més de
cent.  Per a quan unes jornades de
cuina popular-popular amb plats que
se’ls puguen pagar tots? Tot açò, en
aquets temps nostres que corren,  em

sembla, crega’m, una fotesa. Es veu
que van fer cap allà al centre que hi ha
on abans hi havia l’escorxador el
nostre alcalde, el de Vinaròs i el de
Peníscola. Diuen que  cal
promocionar els productes estrella de
cada poble. Ai, quines poques lligues,
Nostre Senyor!

Encara estic a la pàgina quatre:
“Una benicarlanda a “Masterchef” de
TVE”. Veu, aquesta senyora ens ha
fet propaganda pel món de bades. Ja
saben l’any vinent a qui li hauran de
donar una d’aqueixes carxofes que es
reparteixen al mes de gener! M’han dit
, per cert, que hi ha més d’un paisà
nostre que triomfa a les cadenes de
televisió estatals. Una xica va anar a
un programa que presenta el
valenciano Arturo Vals (sic) i es va
endur bona cosa de perretes i una

colla de balladors va haver de
suportar les insolències d’un que
es comprén que té molt mala llet
que li diuen Cristo Mejies o una
cosa així.  Salto a la fama, ja ho
veu. 

Avanço. “L’ajuntament
sanciona un local per incomplir
l’ordenança de la via pública”.
Això faltaria. “La mar Xica
accesible” (sic). Això faltaria
també. “Contracten el pla
d’accesibilitat” (sic). Tenim un
problema amb la doble essa,
definitivament. “Modificat el
traçat de la depuradora”. Això
ens falte!

“Teatre de Guàrdia triomfa
amb Don Juan Tenorio”. Aquesta
gent triomfen amb el Tenorio i
triomfen amb tot. I sap per què?
Perquè els agrada. I com els
agrada, treballen. I quan es
treballa, les coses surten bé. Josi
Ganzenmüller està llençat. Ompli
a Benicarló, ompli a Vinaròs,
ompli a Ulldecona... i guanya
premis d’Òmnium Cultural a
Tortosa. Enhorabona!

“La Llum de les Imatges
recuperarà la decoració en blanc
per a San Bartolomé” (sic). Pobre

sant Bartomeu, per què li ho diuen
això? La veritat és que darrerament
només vaig  al nostre temple
parroquial als enterraments i
compromisos familiars i el dia del
sant: “Natanael ledijo: ¿De Nazaret
puede salir algo bueno?” I encara
me’n recordo de més: “He aquí un
verdadero israelita en el que nunca
hubo engaño”. I sobretot, sobretot:
“¿Porque te dije que te vi debajo de la
higuera, crees? ¡Cosas mayores has
de ver!” Mire, vaig i ho escolto tots els
anys. I m’agrada sentir-ho. 

Em penso que m’he entretingut
massa amb coses que no toquen. O
que toquen poc. Ja veig que no dic res
dels articles tan interessants de San
Abdón, de Joan Heras  i de Carles
Lluch. Ho sento. Miraré de no
enrotllar-me tant una altra vegada.  

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

L'ajuntament de Benicarló haurà d'assumir les quotes
d'urbanització dels Pais en els quals hagen habitatges amb
llum i aigua. És la conseqüència de la sentència dictada pel
jutjat del Contenciós-Administratiu número 2 de Castelló pel
que fa a la demanda interposada pels propietaris d'habitatges
de la partida Solaes, que havien al·legat contra l'aprovació de
les quotes d'urbanització corresponents a l'execució del vial
Los Àngeles.

De moment el consistori ha de retornar una part de les
quotes que va cobrar als propietaris i per extensió, haurà
d'assumir els costos d'urbanització de diferents àrees del
municipi que han estat edificades sense realitzar-se els
necessaris ordenaments urbanístics d'asfaltat de carrers, o els
derivats dels Pais que es pretenguen realitzar en aqueixes
zones. Els costos es poden disparar fins a factures milionàries,
atés que la part que ha d'assumir el consistori suposa el 57%
del rebut d'urbanització emès per l'ajuntament. De moment el
consistori està a l'expectativa que el Tribunal Superior de
Justícia de la Comunitat Valenciana es pronuncie referent a
això “perquè ens pot beneficiar”, segons sostenen l'edil
d'Urbanisme, Pedro López.

Sergi Pitarch, advocat dels veïns, va explicar que els veïns
van al·legar a les pretensions del consistori al considerar que
no se'ls podia cobrar per la instal·lació de llum, aigua i altres
serveis perquè ja els tenien. Així les coses, el jutge va
considerar que els rebuts emesos pel consistori per a cobrar
les quotes d'urbanització del vial excedeixen de la cobertura
legal atorgada per l'article 28.3 de la Llei Urbanística
Valenciana. La sentència s'empara en “la il·legalitat” per a
reconèixer “el dret dels recurrents a no abonar els costos de la
urbanització derivats de la modificació de les línies de

subministrament d'aigua, energia elèctrica i telecomunicacions
en tant no es produïsca la reedificació de les seues
propietats”. Tenint en compte que la pràctica demostra que és
més habitual asfaltar carrers o reposar serveis en elles que
modificar un habitatge, en la pràctica és possible que el
consistori tarde anys a recuperar una part de l'invertit. I és que
“la Llei Urbanística Valenciana ajorna el pagament als
propietaris dels edificis que ja comptaven amb els serveis”, no
obstant això, “la redacció del Reglament d'Ordenació i Gestió
Territorial Urbanística no desenvolupa, sinó que altera tal
disposició legal puix que ja no facilita dit ajornament a qui
disposaren dels serveis, sinó qui acredité haver contribuït a la
seua implantació”. 

La sentència també es fa ressò que “no desenvolupa
l'article 28.3 de la Llei Urbanística Valenciana, sinó que
substitueix el termini establit en aquest últim article (“fins al
moment de la seu a reedificació”) pel termini de tres anys”. El
jutjat de Castelló va emetre la sentència que estimava el
recurs dels veïns el passat mes de febrer, després d'això el
consistori no ha interposat recurs. Per tot això, en aplicació del
principi de jerarquia normativa considera que els citats
preceptes poden ser il·legals, de manera que insta a plantejar
davant el Tribunal Superior de Justícia de València la
corresponent qüestió d'il·legalitat. El jutjat de Castelló ha emès
la notificació de l'acte de plantejament de qüestió d'il·legalitat
davant el Tribunal Superior de Justícia de València afectant al
Decret 67/2006, del Consell. I aquesta és la resposta que
espera el consistori benicarlando. l'edil d'Urbanisme va
matisar que “ja en el seu moment l'ajuntament va decidir no fer
res, perquè si el TSJCV es pronuncia ens pot beneficiar”.
López va sostenir que el canvi en l'articulat recorregut pel veí
“pot anar al nostre favor” ja que el consistori no estaria obligat
a retornar les quotes d'urbanització ara requerides des del
tribunal.

text NATÀLIA SANZ

BENICARLÓ HA DE RETORNAR PART DE LES QUOTES D'URBANITZACIÓ D'UN PAI 
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La Regidoria de Promoció Econòmica de Benicarló, a
través de l’AEDL, ha programat quatre boxes d'ocupació
amb l'objectiu de desenvolupar les capacitats i descobrir
noves potencialitats de les persones aturades. El primer
box tindrà lloc el 20 d'abril. Fins al 17 d'abril estarà oberta
la matrícula per a inscriure's a la primera de les jornades. 

El box d'ocupació és un espai de treball on s'incideix
específicament en aspectes com la dinamització de les
empreses, la millor forma de buscar treball o la millor manera
de dinamitzar el propi progrés professional. Tot, amb una
metodologia nova, dinàmica i divertida, orientada a la recerca
d'ocupació. Cadascun dels quatre boxes inclourà quatre
mòduls: un primer mòdul sobre el treball en xarxa o
networking, un concepte referit a establir una xarxa
professional de contactes per a donar-nos a conèixer i
conèixer als altres, per a trobar possibles col·laboradors. 

El segon mòdul està referit al co-treball o coworking, una
forma de treball que permet a professionals i emprenedors de
diferents sectors compartir un mateix espai de treball, tant físic
com virtual. També haurà un mòdul de formació per a
aprendre tècniques de comunicació i un últim mòdul per a
conèixer les últimes ofertes i propostes d'ocupació.

La matrícula està oberta per a la primera sessió del box
d'ocupació de pròxim 20 d'abril i posteriorment s'obriran els
períodes de matrícula per a les següents sessions, que seran
el 15 de juny, 14 de setembre i 16 de novembre. La proposta
d'aquests boxes part del Consell de Desenvolupament Local a
conseqüència de la necessitat de buscar solucions a l'elevat
índex d'atur de Benicarló. Concretament, segons ha explicat el
regidor de Promoció Econòmica, Juan Manuel Urquizu, el que

es pretén amb aquesta iniciativa és donar una eixida i dotar de
noves capacitats a aquelles persones aturades que han
treballat sempre en el mateix sector o fins i tot en la mateixa
empresa, als quals els resulta especialment complicat tornar
al mercat laboral.

D'altra banda, els dies 30 d'abril i 2 i 3 de maig tindran
lloc a Benicarló les jornada informatives "Emprèn i coneix
Europa", destinades a donar a conèixer els recursos
d'ocupació i autoocupació per a gent jove. Treballar a
Europa o com convertir una idea en negoci seran alguns
dels aspectes que es tractaran. 

Les jornades pretenen ser una eina de suport per als joves
amb ganes de desenvolupar un projecte empresarial propi,
donant a conèixer tots els recursos amb que poden comptar.
A elles assistiran representants de la Xarxa Eures, que
parlaran dels avantatges i inconvenients de treballar a Europa
i de quins són els procediments que han de seguir els joves
que vulguen eixir d'Espanya a treballar. 

Per la seua banda, la Cambra de comerç de Castelló
exposarà el procés de constitució d'una empresa, des dels
tràmits administratius fins a les ajudes amb que poden
comptar els joves que vulguen crear una empresa pròpia,
subvencions, etc. Les jornades també comptaran amb
representants del centre del coneixement Vinalab , situat a
Vinaròs, i amb l'experiència d'empreses cooperatives de
treball associat, que explicaran el funcionament de les
cooperatives. Un grup de de joves emprenedors de Benicarló
explicaran les experiències pròpies a l'hora de crear una
empresa i finalment, per part de l’IVAJ, s'oferirà una xarrada
sobre com convertir una idea en negoci. L'objectiu d'aquestes
jornades, segons ha explicat la regidora de Joventut, Rocío
Martínez, és facilitar al màxim l'ocupació dels joves, el sector
de població més afectat per l'actual crisi econòmica.

text REDACCIÓ

JORNADES D’OCUPACIÓ, NACIONALS I INTERNACIONALS
DESNONAMENTS, UNA REALITAT DEVASTADORA

Dia rere apareixen noticies de persones desnonades
dels seus habitatges, de suïcidis causats per la
desesperació de quedar-se sense sostre, del patiment de
famílies senceres que no saben com fer front al pagament
de les seues hipoteques. Esta realitat no ens pareix
estranya a ningú avui en dia. Pot ser si ho era fa uns anys
quan ens volien fer creure que la situació només podia
millorar, quan ens concedien préstecs per la totalitat del
preu de la vivenda més una mica per als mobles o per al
cotxe, quan de forma fàcil podíem accedir als diners per a
que la banca poguera fer negoci amb el deute familiar i
personal. Pot ser llavors els desnonaments eres una
realitat llunyana i difícil de materialitzar, no obstant
actualment representen una realitat palpable amb
exemples en cadascun dels nostres pobles i amb noms i
cognoms no massa desconeguts ni distants.

Aquells bancs que en el seu moment es van dedicar a
fer negoci (un bon negoci si se'm permet l'opinió) del deute
familiar ara han de ser rescatats amb diners públics, amb
diners de tota la ciutadania, amb diners que cadascuna de
les persones aportem a les arques públiques per mig dels
impostos, amb dines que també les persones desnonades
paguen. I on van estos diners? No ho sabem ben bé, ara sí
tenim ben clar on no van. No van a l'aplaçament de les
execucions hipotecaries, no van a les persones
autònomes, no van a la ciutadania que els necessita. Estos
diners es mantenen en les arques del bancs mentre el
govern continue permetent que les persones es queden al

carrer, que moren persones gracies a les execucions
hipotecaries perpetuades pels mateixos bancs que es
sustenten amb diners públics sense donar resposta a la
situació social de crisi devastadora que atempta contra el
benestar de tota la societat. La realitat és que les persones
es veuen fora de les seues cases i amb una hipoteca que
han de continuar pagant ja que no es dona viabilitat a la
dació en pagament. La realitat és que no existeix una borsa
d'habitatge social per a donar resposta a les persones que
es queden al carrer. La realitat és que els bancs continuen
governant la nostra societat amb el vist i plau del govern
mentre donen l'esquena a la població que pateix cada
vegada més les conseqüències d'una crisi que nosaltres no
hem generat.

Existeixen solucions, existeixen alternatives viables i
justes que proporcionen respostes a la societat. Existeix la
possibilitat d'escoltar les necessitats de les famílies que es
queden sense sostre. Existeix la possibilitat de tornar
l'esquena als bancs per donar resposta a la societat.
Existeix la possibilitat d'apostar per les persones
proporcionant-los respostes. Però la realitat continue
passant perquè les persones ens quedem sense feina,
passem fam, paguem més i més impostos, ens redueixen
els drets socials i, a sobre, en treuen la casa mentre hem
de continuar pagant una hipoteca interminable sense tindre
un sostre baix el que amagar-nos quan fa fred.

Article d’opinió
Marta Sorlí, portaveu de Compromís Maestrat-Els

Ports

POBRETS!

Pobrets, polítics “populars” (?) que estan sent
objecte d’assetjament (!) per part de turbes violentes
(!) i desagraïdes, de milers de desnonats de les cases
que ocupaven i que es troben al carrer, amb els seus
fills i familiars... On s’ha vist no respectar la “intimitat”
de la vicepresidenta del govern i certs diputats,
desprès de l’esforç i dedicació incondicional d’aquells
polítics a salvar els estalvis, els llocs de treball i els
habitatges de la gent senzilla? Com es pot tolerar –en
una “democracia”- que els ciutadans protesten,
indignats, i ocupen el carrer –que Fraga ja havia
avisat que era “seu”- contra les (males) maneres de
fer política dels hereus del franquisme, per més raó
que tinguen?

Decididament Rajoy s’està comportant de forma
massa tolerant amb tants milions de “proetarres” i
“pronazis”, com els que cada dia protesten i
deslegitimen la seua política, demanant la seua
dimissió. Tota repressió és poca.

Marc Antoni Adell

Les alumnes de l’IES Ramon
Cid, Aida Fullera i Ana
Vidaurreta, han obtingut el
segon premi en les I
Olimpíades de Valencià
organitzades per l’UJI. 

També s’han classificat entre
les deu primeres parelles Carlos
Sangüesa I Claudia Campos i
Inés Domingo i Lucía Llopis. Tots
ells són alumnes de la professora
Núria Gómez. Enhorabona a tots!

text REDACCIÓ

OLIMPÍADES DE
VALENCIÀ A L’UJI



Ja fa un temps vam sentir parlar
d’un morrut que s’estava cruspint
les nostres palmeres. I a més, pel
que sembla, no precisament de
manera metafòrica, a mossos. I la
cosa no és broma. El
Rhynchophorus ferrugineus (ho
hem buscat a la wikipèdia),
col·loquialment conegut com
“morrut roig” ens està deixant les
nostres palmeres amb la coroneta
més pelada que el cap del Koyak
aquell que sortia per la tele en un
sèrie de fa un grapat d’anys! I per a
mostra... un botó. Mireu la imatge
que us ensenyem. A la pobra
palmera sembla que li han passat la
rasuradora pel cap i ja no se li

aguanta ni la clenxa. El problema
d’aquesta història és que el bitxet
este té el mal costum d’encomanar-
se a d’altres palmeres a una
velocitat increïble i pot ficar en perill
tot el palmeral que tenim distribuït
pel nostre poble. Clar i quin és l’altre
problema afegit? Que com no hi ha
peles els tractament comencen
quan comencen (si comencen)... i
així ens va. No, si ja veureu, com
ens encantem igual sortim al llibre
rècord eixe dels Guinnes... però
amb l’avinguda de palmeres calbes
més llarga del món! Bé, això si no
cauen abans atés que el bitxet este
es fa un fart de fer canalons i
qualsevol dia ens les trobem al
terra. Així que, a vore si algú es fica
mans a l’obra i comença a tractar-
les que... tot i que siga morrut, i roig,
no vol dir que siga d’esquerres? I
per això no li han de fer cas?
Recollons, d’ací cent anys tots
calbs!

Mad Max Benicarló
I nosaltres que ja ens pensàvem

que, definitivament, les obres de la
variant de l’N-340 quedarien així, a
mitges, com si hagués passat un
terratrèmol. Doncs no, a la foto
podem vore que alguna cosa es
mou. Sobretot un camió
formigonera d’una coneguda
empresa benicarlanda. Quina
llàstima, amb l’escenari perfecte
que teníem... per fer vindre al Mel
Gibson a filmar la quarta part de
Mad Max salvajes de autopista!
Fregant-nos les mans que estàvem

nosaltres!

Benicarlandos a la tele
La setmana passada va ser la

Maribel Mateu la que va sortir a la
tele al programa dels xefs...
invocant el santo cristo i la nostra
carxofa (i li va funcionar atés que es
va quedar). Aquesta setmana, uns
altres més, els del Madison del rock
resulta que han sortit al programa
del “Tú si que vales” dels Risto eixe
que sempre fa cara d’emprenyat. La
setmana que ve... .No, si al final
deixarem a l’alçada del betum als
més coneguts del poble! 

Passió romana
Dissabte passat de matí un

tafaner que anava passejant
tranquil·lament va veure un grup de
joves, d’acomiadament de solters
suposem, que es passejaven per
Benicarló disfressats de romans i
amb el nuvi vestit de Jesucrist
portant una creu a rastres.
Certament, la sorpresa va ser més
que majúscula. Però després de
pensar-ho una mica se li va
aparèixer la llum. Així va entendre
com d’encomiable era l’esforç
d’aquestos xicots al combinar
divertiment amb militància
mediambiental romana. I és que a
pocs se’ls hagués ocorregut
aprofitar i reutilitzar tant les begudes
alcohòliques que els van sobrar de
Falles com els vestits de la Passió i
les processons de setmana santa. 

ve de la pàgina anterior
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LOCAL

Les obres del futur col·legi Ángel Esteban de Benicarló no
van començar el passat 2 d'abril, com estava anunciat “ni van
a començar en breu tampoc”. Xaro Miralles, portaveu del grup
municipal socialista, va denunciar el problema, “que lamento
profundament per la situació en la qual estan els escolars des
de fa cinc anys, rebent classe en aules prefabricades”. La
socialista va desvetllar la situació en la qual es troben les
obres, que estava previst que comencessin el passat 2 d'abril.
“En la Junta de Portaveus l'alcalde, Marcelino Domingo, ens
va dir que l'ajuntament havia complert la seva part netejant el
solar. Però que no sabien res”més . Davant aquesta situació
d'incertesa “ens hem posat en contacte amb l'inspector
d'Educació de la zona, que és qui ens ha confirmat que no
saben quan començaran les obres”. La justificació a aquest

anunci va ser que “no hi ha disponibilitat econòmica per a fer-
les” malgrat que s'ha anunciat en repetides ocasions l'inici de
les mateixes. El futur centre escolar hauria d'haver-se
construït fa ja cinc anys, quan es va obrir el nou centre en un
solar equipat amb aules prefabricades per la falta de places en
la resta de centres públics de la ciutat. Ara, la situació en
l'Ángel Esteban és apressant, atès que l'increment
poblacional ha derivat en una multiplicació dels mòduls
prefabricats en el reduït espai que ocupa el centre. En la
mateixa situació d'incertesa es troba el reinici de les obres de
la depuradora. La diputada socialista Ana Besalduch ha
criticat que no es fixi una data perquè l'empresa adjudicatària
pugui reprendre els treballs, paralitzats pel deute que el
consell té amb ells. En una pregunta que va realitzar en la
comissió dels Corts el secretari autonòmic d'Agricultura li va
respondre que les obres de la depuradora benicarlanda es
reprendrien al llarg del 2013 “però no m'ha donat una data”.

text NATÀLIA SANZ

UN NOU TERMINI ESCOLAR QUE NO ES COMPLEIX

Les obres del futur col·legi Ángel Esteban
de Benicarló no van començar el passat 2
d'abril, com estava anunciat “ni van a
començar en breu tampoc”. Xaro Miralles,
portaveu del grup municipal socialista, va
denunciar el problema, “que lamento
profundament per la situació en la qual estan
els escolars des de fa cinc anys, rebent
classe en aules prefabricades”.



Farola (torta) oblidada
No em podem fer més. De

vegades ens encaparrem en dir les
coses i va, i de sobte, fem el babau.
Doncs no va i contem la història de
la farola del passeig de l’estació que
va i torna per falles i... ens deixem la
foto que demostra, fefaentment, les
nostres afirmacions del que
realment es veu? No sabem si ha
estat culpa del maquetador, de
nosaltres mateixos que no l’hem
enviada, a la foto ens referim, o de
l’amo que amb això del becari que
s’ha tret de sota el barret, fotent fora
els del futbol, se li ha oblidat la
realitat. Però el que sí és del ben
cert que la farola torta no va
aparèixer a La veu de la setmana
passada. Així que, ací la traiem altra
volta (bé, si algú no sé la torna a
deixar una vegada més). De tota
manera, tal com dèiem a La Veu
passada, una pregunta ens continua
pel cap, qui l’apanyarà? I la
resposta, òbvia, el ferrer (sabuts,
eh!). Però qui ho pagarà? També
resposta òbvia... tots nosaltres! I és
que som tan “ricos, ricos” en aquest
poble!

Procediment, quin procediment?
Curiós els sistema de cobrament

que té estipulat el nostre il·lustríssim
en alguns casos. Bé, curiós segons
com es mire, atés que... que
t’embarguen pel morro, sense dir-te

res (només quan vas a protestar),
l’ajuda social, sí, l’ajuda social
exclusiva per a la gent amb manca
de recurssos, que la Generalitat té
estipulada, no sembla un
procediment massa correcte.
Doncs, com va sortir a La Veu, això
és el que va fer el nostre
megaregidor Serrano. Tot a la saca!
Però com sempre que els hi plouen
les crítiques els nostres sabuts
governants locals del PP intenten
amagar les seues vergonyes
desdient-se i fent xicotets apanyos i,
així, envien una nota de premsa
dient que ya no lo volverán a hacer

(no us sona d’alguna cosa això?), i
que al més següent ho faran d’una
altra manera (ja podem tremolar
només pensant quina serà la nova
manera de fer-ho). Em fi, que com
diu la dita més val tard que mai...
vam pensar. Però no, resulta que
per aquella casa el que escriu i el
que parla van per lliure per que una
mica després surt el nostre alcalde
tornant a desdir la nota de marres i
dient que si havia estat correcta la
confiscació. L’argument, de

perogrullo (en castellano del suyo),
va ser que si un té un deute amb
l’ajuntament i este té diners seus
(del deutor òbviament, encara que
siguen d’altres conceptes i que
legalment no es poden tocar), per
què no se’ls pot cobrar directament?
“No ho veieu el més lògic”, afirmava
el nostre alcalde. Com deia aquella
dita tan coneguda?  “Lo meu... meu.
I lo teu... també”. Tindran poca
vergonya? Per aquesta regla de tres

quan l’ajuntament ens dega diners
als benicarlandos podrem anar  a
casa de l’alcalde a cobrar, no? Com
tot és de tots, li fotrem ma a la seua
caixa. Vinga, home, vinga, que ens
n’anem del perol? Sembla que a
aquest bon home se li oblida que per
poder “furtar” els diners, que no són
seus, calen uns procediments que
marca la llei. I són per a tots igual i
d’obligat acompliment! I si no ho té
clar, què al nostre ajuntament no hi
ha un secretari, i un tresorer, i un
interventor? Doncs a vore si li ho
expliquen!

Una escola, dos escoles, ...
Va dir el regidor López (una

vegada més, i en van...), que les
obres del nou col·legi Àngel Esteban
començarien el dia 4 d’abril. Que li
ho havien jurat i perjurat des de
conselleria. Que sí, que aquesta
vegada el dia 4 començaven les
obres, sí, o sí. Que així seria. Bé, a
quin dia estem? Ha passat, o no ha
passat, el dia 4? I què hi ha allí?
Terra erma, i brossa i més brossa,
que ha tornat a sortir després que
les màquines de desbrossar, que
l’ajuntament havia fet que passaren
per allí perquè allò estigués net i
polit per eixe dia, feren la seua feina.
I és que este regidor, va, i s’ho creu
tot! Bon xic, si que ho sembla...
ximple, potser també! Si  en aquesta
secció ja li ho vam dir nosaltres fa
temps (tot i que volíem errar-nos),
que de Conselleria no et pots refiar
de res. Absolutament de res. Apa, i
una altra vegada se li ha quedat
cara de babau. A vore si n’aprèn de
l’alcalde que cada vegada que parla
de la depuradora, que si fa o no fa
va pel mateix camí, ara ja no s’agafa
el dits mai i sempre que parla d’ella
fica per endavant que... “segons ha
dit conselleria... però no depén de
mi”. Estos joves... si cada vegada
que se li fa la boca llarga amb el sí
haguérem apostat un soparet, al
pobre xicot ja l’hauríem escurat!

Morrut i roig

EL BENICARLÓ UNDERGROUND

text LA COLLA DE TAFANERS
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Donat el creuament de parules organitzat al voltant

de les denúncies de l’opossició, La Veu de Benicarló

vol reproduïr els diferents comunicats arribats a la

nostra redacció.

COMUNICAT ALS MITJANS DE L’AJUNTAMENT DE
BENICARLÓ

Davant de les informacions aparegudes en diversos
mitjans de comunicació, l'Ajuntament vol manifestar que:

1. D'acord amb la Llei General Tributària 58/2003 de 17
de desembre i el Reial decret 939/2005 de 29 de juny,
l'Ajuntament de Benicarló va decidir aplicar el criteri de
compensació de saldos amb tots aquells proveïdors,
entitats, associacions i persones particulars que tenien
algun deute pendent amb el consistori.

2.   El criteri de compensació de saldos s'ha aplicat
sense distinció a tots els deutors de l'Ajuntament.

3. Vist que l'aplicació del criteri de compensació de
saldos va afectar també els perceptors de l'anomenada
Renda Garantida de Ciutadania (ajudes de la Generalitat,
amb l'Ajuntament com a entitat col·laboradora) i als
perceptors de Prestacions Econòmiques Individuals
(unitats familiars amb risc d'exclusió que reben ajuda
puntual de l'Ajuntament per un o dos mesos en concepte
d'ajut a l'habitatge i necessitats bàsiques), l'Ajuntament ha
decidit valorar la destinació dels pagaments i excloure de
l'aplicació de la compensació de saldos les persones que
estiguen rebent alguna de les ajudes dalt esmentades.

4.  L'Ajuntament està treballant per regularitzar la
situació.

5.    A dia d'avui, els pagaments a les persones
perceptores d'alguna de les ajudes dalt esmentades
s'estan fent amb total normalitat.

DECLARACIONS DE L'ALCALDE, MARCELINO
DOMINGO 

“El Partit Socialista ens va acusar d'embargar una sèrie
de quantitats a persones que cobren ajudes de la
Generalitat. Indicar-vos que això va ocórrer el passat mes
de febrer, però que, en els pagaments realitzats en mesos
posteriors, i això no s'ha dit, ja no s'ha produït. El motiu que
va causar aqueixes retencions va ser l'aplicació de la Llei
Tributària que l'Ajuntament va aplicar a totes les persones
o entitats que rebien diners a través del Consistori, se'ls
cobrava els tributs pendents. Es va aplicar a tots, però
posteriorment l'equip de govern es va adonar que la Llei
s'havia aplicat a unes persones que són un cas especial i
en els mesos següents se'ls va pagar amb normalitat, la
qual cosa no s'ha dit, i ara s'està buscant la solució per a
compensar les quantitats llevades en el mes de febrer. Per
això demanem més sensibilitat i no dir que l'Ajuntament ha

embargat, es va fer una aplicació de la Llei, creuant-se
dades, el que va fer que es descomptaren aqueixes
quantitats, que van a ser reintegrades als interessats”.

NOTA DE PREMSA DE COMPROMÍS

Gràcies a la denúncia de Compromís, des de
l’Ajuntament s’ha emés una nota de premsa en què es
comunica que rectifiquen i que faran arribar les ajudes
d’emergència social provinents de Conselleria als seus
destinataris. “Ens alegrem que l’Ajuntament haja rectificat,
pero també hem de dir que és una llàstima i una vergonya
que hàgem hagut de denunciar la situació per tal que
l’Ajuntament prenguera aquesta mesura” ha comentat
Marta Escudero secretària local de Compromís.
“Recordem que aquestes ajudes vénen destinades des de
Conselleria per a persones amb necessitats greus i
urgents, i que l’Ajuntament estava quedant-se amb
aquestes, impedint l’arribada als seus destinataris, gent
que realment necessita aquests diners, gent en situació
d’emergència social” ha afegit.

“Així mateix, des del grup municipal de Compromís
instem a l’Ajuntament que faça el pagament de manera
immediata a aquella gent a qui se li van retindre els diners
de manera il·legítima, per tal d’evitar greuges comparatius
respecte d’aquelles persones que sí que estan rebent les
ajudes puntualment” ha dit la secretària local de
Compromís

Recordem que el passat 26 de març, el grup municipal
de Compromís a Benicarló denunciava mitjançant un
comunicat de premsa el fet que l’Ajuntament estava
retenint les ajudes provinents de Conselleria i destinades a
les famílies més necessitades del municipi per tal de
compensar els deutes que els beneficiaris pugueren tindre
amb l’Ajuntament.

Escudero, secretària local amenaçava amb dur el tema
a les Corts si l’Ajuntament no solucionava la situació:
“vigilarem que per part de la Regidoria de Benestar Socials
s’haja posat fi a aquest desgavell abans del proper ple, en
cas contrari, ens posarem en contacte amb el grup de
COMPROMÍS a les Corts Valencianes perquè demanen a
la Conselleria de Benestar Social que prenga mesures per
corregir la desviació d’aquestes ajudes del destí que tenien
fixat” va comentar el passat mes de març.

“Des del grup municipal de Compromís seguirem com
sempre controlant i vigilant que l’Ajuntament complisca
amb les seues obligacions amb els més necessitats, i
denunciarem cada irregularitat que observem” ha conclòs
Escudero.

RETENCIÓ D’AJUDES 
(SEGONA PART)



M I S C E L · L À N I A

Quan surts a la tele

De tant en tant cal canviar de registre. I és que l’atabalada
vida que portem i els disgustos i maldecaps que ens està
donat el govern de Mariano i els seus acòlits en els últims
temps fa que necessitem canviar el xip i desboirar-nos una
mica de tant d’estrès.

I ací ens trobem fent apologia dels benicarlandos a la
tele, que estan fent-nos-ho passar bé davant la caixa tonta,
a més de ser l’enveja dels pobles del costat amb aquestes
sortides divertides i curioses.

Des de La Veu no tenim per costum ficar-nos en aquests
saraus televisius, tot i que ens va la marxa, no és la nostra
forma de fer, però cal reconèixer que si ens hem
d’arromangar ho fem igual que el primer. I si hem de fer
poble, el fem, i no ens cauran els anells de cap de les

maneres per donar suport a estos benicarlandos que estan
fent furor amb seu tarannà senzill, però al mateix temps clar
i ben posat.

I així ens trobem amb la Maribel al Masterchef de La 1 de
televisió espanyola que amb la seua simpatia, i el seu bon
quefer culinari no ens oblidem, està fent que el nom de la
nostra ciutat siga conegut per tots els racons de la geografia
espanyola com un lloc on es pot gaudir d’una cuina i
tradicions dignes d’admirar. Impagable per a tots els
benicarlandos la publicitat gratuïta que ens està fent. I és
que només cal haver vist esta setmana les càmeres de
televisió espanyola de gira pel nostre poble per adonar-nos
que açò no té preu.

I que hem de dir del Froggi’s Team a Telencinco en el
programa del “Tú, sí que vales”? Si volíem caldo, dos
tasses. Aquest xavals dels rock acrobàtic li han donat tota
una lliçó de comportament i saber fer bé les coses al bròfec
eixe del Risto Mejide. La seu falta de respecte, amb el seus
comentaris punyents, va tindre la millor resposta per part del
concursant benicarlando quan aquest el va esmenar molt
respectuosament (tot el contrari que ell), en indicar-li que no
cal valorar la gent pel seu aspecte si no pel seu treball. El
suport i aplaudiments del públic va ser unànime. Fins i tot el
mateix Risto va haver de “tragar-se”, molt cordialment, les
seues paraules.

En fi, que ací tenim dos representacions benicarlandes
que, amb les seues ganes, ens serveix per fer-nos una mica
més coneguts arreu de l’estat.   
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FITXA DE SUBSCRIPCIÓ A LA VEU DE BENICARLÓ (2013)

Nom
Domicili
Població                                CP
Correu electrònic

Cognoms

Telèfon

Se subscriu a La Veu de Benicarló, per l’import de 85 euros (50 números, anual) prorrogable si no hi ha ordre
en contra (l’anulació caldrà avisar-la amb dos mesos d’antelació). Als enviaments fora de Benicarló caldrà
afegir 26,60 euros anuals.

Forma de pagament: (1) Domiciliació     (2) Transferència Bancaria

(1) Domiciliació: Remeteu aquesta butlleta i la domiciliació bancària per 85,00 euros a l’Associació Cultural la
Feram de Benicarló ( C/Sant Francesc, 95 Casal Municipal - 12580 Benicarló)

Signatura;
a dia ____      de ____________  de 2013

Domiciliació Bancària
BANC / CAIXA
ADREÇA
NOM I COGNOMS DEL TITULAR DEL COMPTE
CODI DE COMPTE
Senyors, els demano que, fins a una nova ordre, atengueu els rebuts que els presentarà l’Associació Cultural la Feram de
Benicarló per l’import de la subscripció a La Veu de Benicarló

(2) Transferència bancària de 85,00 euros (50 números anuals), a favor de l’Associació Cultural la Feram de
Benicarló. 
C/C 3162 1201 07 1153776529. La transferència s’haurà de realitzar abans de la recepció del primer número
de la subscripció realitzada (cal enviar per fax al 964 47 56 98 comprovant de la transferència o de l’ordre de
pagament). Fins la recepció d’aquest, no es remetrà el primer exemplar de la subscripció.

Carxofa 1: per a la Coral Polífónica Benicarlanda pel seu magnífic concert i espectacle amb cançons
de la mítica banda britànica Queen. Certament, ens quedem amb les paraules de la seua presidenta quan
afirma que no cal anar fora de la comarca per trobar qualitat musical i artística. Sense cap mena de dubte.
Enhorabona!

Carxofa 2: per a Mans Unides, en representació de tots els que van fer possible l’espectacle musical
i teatral del passat diumenge en favor de la justícia social. Amb la seu recaptació es podran articular nous
projectes d’ajuda i desenvolupament al tercer món. Moltes gràcies per la vostra feina desinteresada.

Panissola: pels ex de l’antiga plana del futbol. Per deixar en la seua estrena al capdavant de la secció
del futbol del CDB més sol que un mussol el becari que ara està fent la seua feina. En comptes de tocar
el dos, quasi sense avisar, l’hagueren pogut acompanyar en aquesta, la seua sortida inicial al camp. On
hem arribat. Quanta raó tenia el lector.

CARXOFA I PANISSOLA

laveubenicarlo@terra.estwitter:@Elstafaners
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vida que portem i els disgustos i maldecaps que ens està
donat el govern de Mariano i els seus acòlits en els últims
temps fa que necessitem canviar el xip i desboirar-nos una
mica de tant d’estrès.

I ací ens trobem fent apologia dels benicarlandos a la
tele, que estan fent-nos-ho passar bé davant la caixa tonta,
a més de ser l’enveja dels pobles del costat amb aquestes
sortides divertides i curioses.

Des de La Veu no tenim per costum ficar-nos en aquests
saraus televisius, tot i que ens va la marxa, no és la nostra
forma de fer, però cal reconèixer que si ens hem
d’arromangar ho fem igual que el primer. I si hem de fer
poble, el fem, i no ens cauran els anells de cap de les

maneres per donar suport a estos benicarlandos que estan
fent furor amb seu tarannà senzill, però al mateix temps clar
i ben posat.

I així ens trobem amb la Maribel al Masterchef de La 1 de
televisió espanyola que amb la seua simpatia, i el seu bon
quefer culinari no ens oblidem, està fent que el nom de la
nostra ciutat siga conegut per tots els racons de la geografia
espanyola com un lloc on es pot gaudir d’una cuina i
tradicions dignes d’admirar. Impagable per a tots els
benicarlandos la publicitat gratuïta que ens està fent. I és
que només cal haver vist esta setmana les càmeres de
televisió espanyola de gira pel nostre poble per adonar-nos
que açò no té preu.

I que hem de dir del Froggi’s Team a Telencinco en el
programa del “Tú, sí que vales”? Si volíem caldo, dos
tasses. Aquest xavals dels rock acrobàtic li han donat tota
una lliçó de comportament i saber fer bé les coses al bròfec
eixe del Risto Mejide. La seu falta de respecte, amb el seus
comentaris punyents, va tindre la millor resposta per part del
concursant benicarlando quan aquest el va esmenar molt
respectuosament (tot el contrari que ell), en indicar-li que no
cal valorar la gent pel seu aspecte si no pel seu treball. El
suport i aplaudiments del públic va ser unànime. Fins i tot el
mateix Risto va haver de “tragar-se”, molt cordialment, les
seues paraules.

En fi, que ací tenim dos representacions benicarlandes
que, amb les seues ganes, ens serveix per fer-nos una mica
més coneguts arreu de l’estat.   
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FITXA DE SUBSCRIPCIÓ A LA VEU DE BENICARLÓ (2013)

Nom
Domicili
Població                                CP
Correu electrònic

Cognoms

Telèfon

Se subscriu a La Veu de Benicarló, per l’import de 85 euros (50 números, anual) prorrogable si no hi ha ordre
en contra (l’anulació caldrà avisar-la amb dos mesos d’antelació). Als enviaments fora de Benicarló caldrà
afegir 26,60 euros anuals.

Forma de pagament: (1) Domiciliació     (2) Transferència Bancaria

(1) Domiciliació: Remeteu aquesta butlleta i la domiciliació bancària per 85,00 euros a l’Associació Cultural la
Feram de Benicarló ( C/Sant Francesc, 95 Casal Municipal - 12580 Benicarló)

Signatura;
a dia ____      de ____________  de 2013

Domiciliació Bancària
BANC / CAIXA
ADREÇA
NOM I COGNOMS DEL TITULAR DEL COMPTE
CODI DE COMPTE
Senyors, els demano que, fins a una nova ordre, atengueu els rebuts que els presentarà l’Associació Cultural la Feram de
Benicarló per l’import de la subscripció a La Veu de Benicarló

(2) Transferència bancària de 85,00 euros (50 números anuals), a favor de l’Associació Cultural la Feram de
Benicarló. 
C/C 3162 1201 07 1153776529. La transferència s’haurà de realitzar abans de la recepció del primer número
de la subscripció realitzada (cal enviar per fax al 964 47 56 98 comprovant de la transferència o de l’ordre de
pagament). Fins la recepció d’aquest, no es remetrà el primer exemplar de la subscripció.

Carxofa 1: per a la Coral Polífónica Benicarlanda pel seu magnífic concert i espectacle amb cançons
de la mítica banda britànica Queen. Certament, ens quedem amb les paraules de la seua presidenta quan
afirma que no cal anar fora de la comarca per trobar qualitat musical i artística. Sense cap mena de dubte.
Enhorabona!

Carxofa 2: per a Mans Unides, en representació de tots els que van fer possible l’espectacle musical
i teatral del passat diumenge en favor de la justícia social. Amb la seu recaptació es podran articular nous
projectes d’ajuda i desenvolupament al tercer món. Moltes gràcies per la vostra feina desinteresada.

Panissola: pels ex de l’antiga plana del futbol. Per deixar en la seua estrena al capdavant de la secció
del futbol del CDB més sol que un mussol el becari que ara està fent la seua feina. En comptes de tocar
el dos, quasi sense avisar, l’hagueren pogut acompanyar en aquesta, la seua sortida inicial al camp. On
hem arribat. Quanta raó tenia el lector.

CARXOFA I PANISSOLA

laveubenicarlo@terra.estwitter:@Elstafaners



Farola (torta) oblidada
No em podem fer més. De

vegades ens encaparrem en dir les
coses i va, i de sobte, fem el babau.
Doncs no va i contem la història de
la farola del passeig de l’estació que
va i torna per falles i... ens deixem la
foto que demostra, fefaentment, les
nostres afirmacions del que
realment es veu? No sabem si ha
estat culpa del maquetador, de
nosaltres mateixos que no l’hem
enviada, a la foto ens referim, o de
l’amo que amb això del becari que
s’ha tret de sota el barret, fotent fora
els del futbol, se li ha oblidat la
realitat. Però el que sí és del ben
cert que la farola torta no va
aparèixer a La veu de la setmana
passada. Així que, ací la traiem altra
volta (bé, si algú no sé la torna a
deixar una vegada més). De tota
manera, tal com dèiem a La Veu
passada, una pregunta ens continua
pel cap, qui l’apanyarà? I la
resposta, òbvia, el ferrer (sabuts,
eh!). Però qui ho pagarà? També
resposta òbvia... tots nosaltres! I és
que som tan “ricos, ricos” en aquest
poble!

Procediment, quin procediment?
Curiós els sistema de cobrament

que té estipulat el nostre il·lustríssim
en alguns casos. Bé, curiós segons
com es mire, atés que... que
t’embarguen pel morro, sense dir-te

res (només quan vas a protestar),
l’ajuda social, sí, l’ajuda social
exclusiva per a la gent amb manca
de recurssos, que la Generalitat té
estipulada, no sembla un
procediment massa correcte.
Doncs, com va sortir a La Veu, això
és el que va fer el nostre
megaregidor Serrano. Tot a la saca!
Però com sempre que els hi plouen
les crítiques els nostres sabuts
governants locals del PP intenten
amagar les seues vergonyes
desdient-se i fent xicotets apanyos i,
així, envien una nota de premsa
dient que ya no lo volverán a hacer

(no us sona d’alguna cosa això?), i
que al més següent ho faran d’una
altra manera (ja podem tremolar
només pensant quina serà la nova
manera de fer-ho). Em fi, que com
diu la dita més val tard que mai...
vam pensar. Però no, resulta que
per aquella casa el que escriu i el
que parla van per lliure per que una
mica després surt el nostre alcalde
tornant a desdir la nota de marres i
dient que si havia estat correcta la
confiscació. L’argument, de

perogrullo (en castellano del suyo),
va ser que si un té un deute amb
l’ajuntament i este té diners seus
(del deutor òbviament, encara que
siguen d’altres conceptes i que
legalment no es poden tocar), per
què no se’ls pot cobrar directament?
“No ho veieu el més lògic”, afirmava
el nostre alcalde. Com deia aquella
dita tan coneguda?  “Lo meu... meu.
I lo teu... també”. Tindran poca
vergonya? Per aquesta regla de tres

quan l’ajuntament ens dega diners
als benicarlandos podrem anar  a
casa de l’alcalde a cobrar, no? Com
tot és de tots, li fotrem ma a la seua
caixa. Vinga, home, vinga, que ens
n’anem del perol? Sembla que a
aquest bon home se li oblida que per
poder “furtar” els diners, que no són
seus, calen uns procediments que
marca la llei. I són per a tots igual i
d’obligat acompliment! I si no ho té
clar, què al nostre ajuntament no hi
ha un secretari, i un tresorer, i un
interventor? Doncs a vore si li ho
expliquen!

Una escola, dos escoles, ...
Va dir el regidor López (una

vegada més, i en van...), que les
obres del nou col·legi Àngel Esteban
començarien el dia 4 d’abril. Que li
ho havien jurat i perjurat des de
conselleria. Que sí, que aquesta
vegada el dia 4 començaven les
obres, sí, o sí. Que així seria. Bé, a
quin dia estem? Ha passat, o no ha
passat, el dia 4? I què hi ha allí?
Terra erma, i brossa i més brossa,
que ha tornat a sortir després que
les màquines de desbrossar, que
l’ajuntament havia fet que passaren
per allí perquè allò estigués net i
polit per eixe dia, feren la seua feina.
I és que este regidor, va, i s’ho creu
tot! Bon xic, si que ho sembla...
ximple, potser també! Si  en aquesta
secció ja li ho vam dir nosaltres fa
temps (tot i que volíem errar-nos),
que de Conselleria no et pots refiar
de res. Absolutament de res. Apa, i
una altra vegada se li ha quedat
cara de babau. A vore si n’aprèn de
l’alcalde que cada vegada que parla
de la depuradora, que si fa o no fa
va pel mateix camí, ara ja no s’agafa
el dits mai i sempre que parla d’ella
fica per endavant que... “segons ha
dit conselleria... però no depén de
mi”. Estos joves... si cada vegada
que se li fa la boca llarga amb el sí
haguérem apostat un soparet, al
pobre xicot ja l’hauríem escurat!

Morrut i roig

EL BENICARLÓ UNDERGROUND

text LA COLLA DE TAFANERS
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OPINIÓ

Donat el creuament de parules organitzat al voltant

de les denúncies de l’opossició, La Veu de Benicarló

vol reproduïr els diferents comunicats arribats a la

nostra redacció.

COMUNICAT ALS MITJANS DE L’AJUNTAMENT DE
BENICARLÓ

Davant de les informacions aparegudes en diversos
mitjans de comunicació, l'Ajuntament vol manifestar que:

1. D'acord amb la Llei General Tributària 58/2003 de 17
de desembre i el Reial decret 939/2005 de 29 de juny,
l'Ajuntament de Benicarló va decidir aplicar el criteri de
compensació de saldos amb tots aquells proveïdors,
entitats, associacions i persones particulars que tenien
algun deute pendent amb el consistori.

2.   El criteri de compensació de saldos s'ha aplicat
sense distinció a tots els deutors de l'Ajuntament.

3. Vist que l'aplicació del criteri de compensació de
saldos va afectar també els perceptors de l'anomenada
Renda Garantida de Ciutadania (ajudes de la Generalitat,
amb l'Ajuntament com a entitat col·laboradora) i als
perceptors de Prestacions Econòmiques Individuals
(unitats familiars amb risc d'exclusió que reben ajuda
puntual de l'Ajuntament per un o dos mesos en concepte
d'ajut a l'habitatge i necessitats bàsiques), l'Ajuntament ha
decidit valorar la destinació dels pagaments i excloure de
l'aplicació de la compensació de saldos les persones que
estiguen rebent alguna de les ajudes dalt esmentades.

4.  L'Ajuntament està treballant per regularitzar la
situació.

5.    A dia d'avui, els pagaments a les persones
perceptores d'alguna de les ajudes dalt esmentades
s'estan fent amb total normalitat.

DECLARACIONS DE L'ALCALDE, MARCELINO
DOMINGO 

“El Partit Socialista ens va acusar d'embargar una sèrie
de quantitats a persones que cobren ajudes de la
Generalitat. Indicar-vos que això va ocórrer el passat mes
de febrer, però que, en els pagaments realitzats en mesos
posteriors, i això no s'ha dit, ja no s'ha produït. El motiu que
va causar aqueixes retencions va ser l'aplicació de la Llei
Tributària que l'Ajuntament va aplicar a totes les persones
o entitats que rebien diners a través del Consistori, se'ls
cobrava els tributs pendents. Es va aplicar a tots, però
posteriorment l'equip de govern es va adonar que la Llei
s'havia aplicat a unes persones que són un cas especial i
en els mesos següents se'ls va pagar amb normalitat, la
qual cosa no s'ha dit, i ara s'està buscant la solució per a
compensar les quantitats llevades en el mes de febrer. Per
això demanem més sensibilitat i no dir que l'Ajuntament ha

embargat, es va fer una aplicació de la Llei, creuant-se
dades, el que va fer que es descomptaren aqueixes
quantitats, que van a ser reintegrades als interessats”.

NOTA DE PREMSA DE COMPROMÍS

Gràcies a la denúncia de Compromís, des de
l’Ajuntament s’ha emés una nota de premsa en què es
comunica que rectifiquen i que faran arribar les ajudes
d’emergència social provinents de Conselleria als seus
destinataris. “Ens alegrem que l’Ajuntament haja rectificat,
pero també hem de dir que és una llàstima i una vergonya
que hàgem hagut de denunciar la situació per tal que
l’Ajuntament prenguera aquesta mesura” ha comentat
Marta Escudero secretària local de Compromís.
“Recordem que aquestes ajudes vénen destinades des de
Conselleria per a persones amb necessitats greus i
urgents, i que l’Ajuntament estava quedant-se amb
aquestes, impedint l’arribada als seus destinataris, gent
que realment necessita aquests diners, gent en situació
d’emergència social” ha afegit.

“Així mateix, des del grup municipal de Compromís
instem a l’Ajuntament que faça el pagament de manera
immediata a aquella gent a qui se li van retindre els diners
de manera il·legítima, per tal d’evitar greuges comparatius
respecte d’aquelles persones que sí que estan rebent les
ajudes puntualment” ha dit la secretària local de
Compromís

Recordem que el passat 26 de març, el grup municipal
de Compromís a Benicarló denunciava mitjançant un
comunicat de premsa el fet que l’Ajuntament estava
retenint les ajudes provinents de Conselleria i destinades a
les famílies més necessitades del municipi per tal de
compensar els deutes que els beneficiaris pugueren tindre
amb l’Ajuntament.

Escudero, secretària local amenaçava amb dur el tema
a les Corts si l’Ajuntament no solucionava la situació:
“vigilarem que per part de la Regidoria de Benestar Socials
s’haja posat fi a aquest desgavell abans del proper ple, en
cas contrari, ens posarem en contacte amb el grup de
COMPROMÍS a les Corts Valencianes perquè demanen a
la Conselleria de Benestar Social que prenga mesures per
corregir la desviació d’aquestes ajudes del destí que tenien
fixat” va comentar el passat mes de març.

“Des del grup municipal de Compromís seguirem com
sempre controlant i vigilant que l’Ajuntament complisca
amb les seues obligacions amb els més necessitats, i
denunciarem cada irregularitat que observem” ha conclòs
Escudero.

RETENCIÓ D’AJUDES 
(SEGONA PART)



Ja fa un temps vam sentir parlar
d’un morrut que s’estava cruspint
les nostres palmeres. I a més, pel
que sembla, no precisament de
manera metafòrica, a mossos. I la
cosa no és broma. El
Rhynchophorus ferrugineus (ho
hem buscat a la wikipèdia),
col·loquialment conegut com
“morrut roig” ens està deixant les
nostres palmeres amb la coroneta
més pelada que el cap del Koyak
aquell que sortia per la tele en un
sèrie de fa un grapat d’anys! I per a
mostra... un botó. Mireu la imatge
que us ensenyem. A la pobra
palmera sembla que li han passat la
rasuradora pel cap i ja no se li

aguanta ni la clenxa. El problema
d’aquesta història és que el bitxet
este té el mal costum d’encomanar-
se a d’altres palmeres a una
velocitat increïble i pot ficar en perill
tot el palmeral que tenim distribuït
pel nostre poble. Clar i quin és l’altre
problema afegit? Que com no hi ha
peles els tractament comencen
quan comencen (si comencen)... i
així ens va. No, si ja veureu, com
ens encantem igual sortim al llibre
rècord eixe dels Guinnes... però
amb l’avinguda de palmeres calbes
més llarga del món! Bé, això si no
cauen abans atés que el bitxet este
es fa un fart de fer canalons i
qualsevol dia ens les trobem al
terra. Així que, a vore si algú es fica
mans a l’obra i comença a tractar-
les que... tot i que siga morrut, i roig,
no vol dir que siga d’esquerres? I
per això no li han de fer cas?
Recollons, d’ací cent anys tots
calbs!

Mad Max Benicarló
I nosaltres que ja ens pensàvem

que, definitivament, les obres de la
variant de l’N-340 quedarien així, a
mitges, com si hagués passat un
terratrèmol. Doncs no, a la foto
podem vore que alguna cosa es
mou. Sobretot un camió
formigonera d’una coneguda
empresa benicarlanda. Quina
llàstima, amb l’escenari perfecte
que teníem... per fer vindre al Mel
Gibson a filmar la quarta part de
Mad Max salvajes de autopista!
Fregant-nos les mans que estàvem

nosaltres!

Benicarlandos a la tele
La setmana passada va ser la

Maribel Mateu la que va sortir a la
tele al programa dels xefs...
invocant el santo cristo i la nostra
carxofa (i li va funcionar atés que es
va quedar). Aquesta setmana, uns
altres més, els del Madison del rock
resulta que han sortit al programa
del “Tú si que vales” dels Risto eixe
que sempre fa cara d’emprenyat. La
setmana que ve... .No, si al final
deixarem a l’alçada del betum als
més coneguts del poble! 

Passió romana
Dissabte passat de matí un

tafaner que anava passejant
tranquil·lament va veure un grup de
joves, d’acomiadament de solters
suposem, que es passejaven per
Benicarló disfressats de romans i
amb el nuvi vestit de Jesucrist
portant una creu a rastres.
Certament, la sorpresa va ser més
que majúscula. Però després de
pensar-ho una mica se li va
aparèixer la llum. Així va entendre
com d’encomiable era l’esforç
d’aquestos xicots al combinar
divertiment amb militància
mediambiental romana. I és que a
pocs se’ls hagués ocorregut
aprofitar i reutilitzar tant les begudes
alcohòliques que els van sobrar de
Falles com els vestits de la Passió i
les processons de setmana santa. 

ve de la pàgina anterior
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LOCAL

Les obres del futur col·legi Ángel Esteban de Benicarló no
van començar el passat 2 d'abril, com estava anunciat “ni van
a començar en breu tampoc”. Xaro Miralles, portaveu del grup
municipal socialista, va denunciar el problema, “que lamento
profundament per la situació en la qual estan els escolars des
de fa cinc anys, rebent classe en aules prefabricades”. La
socialista va desvetllar la situació en la qual es troben les
obres, que estava previst que comencessin el passat 2 d'abril.
“En la Junta de Portaveus l'alcalde, Marcelino Domingo, ens
va dir que l'ajuntament havia complert la seva part netejant el
solar. Però que no sabien res”més . Davant aquesta situació
d'incertesa “ens hem posat en contacte amb l'inspector
d'Educació de la zona, que és qui ens ha confirmat que no
saben quan començaran les obres”. La justificació a aquest

anunci va ser que “no hi ha disponibilitat econòmica per a fer-
les” malgrat que s'ha anunciat en repetides ocasions l'inici de
les mateixes. El futur centre escolar hauria d'haver-se
construït fa ja cinc anys, quan es va obrir el nou centre en un
solar equipat amb aules prefabricades per la falta de places en
la resta de centres públics de la ciutat. Ara, la situació en
l'Ángel Esteban és apressant, atès que l'increment
poblacional ha derivat en una multiplicació dels mòduls
prefabricats en el reduït espai que ocupa el centre. En la
mateixa situació d'incertesa es troba el reinici de les obres de
la depuradora. La diputada socialista Ana Besalduch ha
criticat que no es fixi una data perquè l'empresa adjudicatària
pugui reprendre els treballs, paralitzats pel deute que el
consell té amb ells. En una pregunta que va realitzar en la
comissió dels Corts el secretari autonòmic d'Agricultura li va
respondre que les obres de la depuradora benicarlanda es
reprendrien al llarg del 2013 “però no m'ha donat una data”.

text NATÀLIA SANZ

UN NOU TERMINI ESCOLAR QUE NO ES COMPLEIX

Les obres del futur col·legi Ángel Esteban
de Benicarló no van començar el passat 2
d'abril, com estava anunciat “ni van a
començar en breu tampoc”. Xaro Miralles,
portaveu del grup municipal socialista, va
denunciar el problema, “que lamento
profundament per la situació en la qual estan
els escolars des de fa cinc anys, rebent
classe en aules prefabricades”.
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La Regidoria de Promoció Econòmica de Benicarló, a
través de l’AEDL, ha programat quatre boxes d'ocupació
amb l'objectiu de desenvolupar les capacitats i descobrir
noves potencialitats de les persones aturades. El primer
box tindrà lloc el 20 d'abril. Fins al 17 d'abril estarà oberta
la matrícula per a inscriure's a la primera de les jornades. 

El box d'ocupació és un espai de treball on s'incideix
específicament en aspectes com la dinamització de les
empreses, la millor forma de buscar treball o la millor manera
de dinamitzar el propi progrés professional. Tot, amb una
metodologia nova, dinàmica i divertida, orientada a la recerca
d'ocupació. Cadascun dels quatre boxes inclourà quatre
mòduls: un primer mòdul sobre el treball en xarxa o
networking, un concepte referit a establir una xarxa
professional de contactes per a donar-nos a conèixer i
conèixer als altres, per a trobar possibles col·laboradors. 

El segon mòdul està referit al co-treball o coworking, una
forma de treball que permet a professionals i emprenedors de
diferents sectors compartir un mateix espai de treball, tant físic
com virtual. També haurà un mòdul de formació per a
aprendre tècniques de comunicació i un últim mòdul per a
conèixer les últimes ofertes i propostes d'ocupació.

La matrícula està oberta per a la primera sessió del box
d'ocupació de pròxim 20 d'abril i posteriorment s'obriran els
períodes de matrícula per a les següents sessions, que seran
el 15 de juny, 14 de setembre i 16 de novembre. La proposta
d'aquests boxes part del Consell de Desenvolupament Local a
conseqüència de la necessitat de buscar solucions a l'elevat
índex d'atur de Benicarló. Concretament, segons ha explicat el
regidor de Promoció Econòmica, Juan Manuel Urquizu, el que

es pretén amb aquesta iniciativa és donar una eixida i dotar de
noves capacitats a aquelles persones aturades que han
treballat sempre en el mateix sector o fins i tot en la mateixa
empresa, als quals els resulta especialment complicat tornar
al mercat laboral.

D'altra banda, els dies 30 d'abril i 2 i 3 de maig tindran
lloc a Benicarló les jornada informatives "Emprèn i coneix
Europa", destinades a donar a conèixer els recursos
d'ocupació i autoocupació per a gent jove. Treballar a
Europa o com convertir una idea en negoci seran alguns
dels aspectes que es tractaran. 

Les jornades pretenen ser una eina de suport per als joves
amb ganes de desenvolupar un projecte empresarial propi,
donant a conèixer tots els recursos amb que poden comptar.
A elles assistiran representants de la Xarxa Eures, que
parlaran dels avantatges i inconvenients de treballar a Europa
i de quins són els procediments que han de seguir els joves
que vulguen eixir d'Espanya a treballar. 

Per la seua banda, la Cambra de comerç de Castelló
exposarà el procés de constitució d'una empresa, des dels
tràmits administratius fins a les ajudes amb que poden
comptar els joves que vulguen crear una empresa pròpia,
subvencions, etc. Les jornades també comptaran amb
representants del centre del coneixement Vinalab , situat a
Vinaròs, i amb l'experiència d'empreses cooperatives de
treball associat, que explicaran el funcionament de les
cooperatives. Un grup de de joves emprenedors de Benicarló
explicaran les experiències pròpies a l'hora de crear una
empresa i finalment, per part de l’IVAJ, s'oferirà una xarrada
sobre com convertir una idea en negoci. L'objectiu d'aquestes
jornades, segons ha explicat la regidora de Joventut, Rocío
Martínez, és facilitar al màxim l'ocupació dels joves, el sector
de població més afectat per l'actual crisi econòmica.

text REDACCIÓ

JORNADES D’OCUPACIÓ, NACIONALS I INTERNACIONALS
DESNONAMENTS, UNA REALITAT DEVASTADORA

Dia rere apareixen noticies de persones desnonades
dels seus habitatges, de suïcidis causats per la
desesperació de quedar-se sense sostre, del patiment de
famílies senceres que no saben com fer front al pagament
de les seues hipoteques. Esta realitat no ens pareix
estranya a ningú avui en dia. Pot ser si ho era fa uns anys
quan ens volien fer creure que la situació només podia
millorar, quan ens concedien préstecs per la totalitat del
preu de la vivenda més una mica per als mobles o per al
cotxe, quan de forma fàcil podíem accedir als diners per a
que la banca poguera fer negoci amb el deute familiar i
personal. Pot ser llavors els desnonaments eres una
realitat llunyana i difícil de materialitzar, no obstant
actualment representen una realitat palpable amb
exemples en cadascun dels nostres pobles i amb noms i
cognoms no massa desconeguts ni distants.

Aquells bancs que en el seu moment es van dedicar a
fer negoci (un bon negoci si se'm permet l'opinió) del deute
familiar ara han de ser rescatats amb diners públics, amb
diners de tota la ciutadania, amb diners que cadascuna de
les persones aportem a les arques públiques per mig dels
impostos, amb dines que també les persones desnonades
paguen. I on van estos diners? No ho sabem ben bé, ara sí
tenim ben clar on no van. No van a l'aplaçament de les
execucions hipotecaries, no van a les persones
autònomes, no van a la ciutadania que els necessita. Estos
diners es mantenen en les arques del bancs mentre el
govern continue permetent que les persones es queden al

carrer, que moren persones gracies a les execucions
hipotecaries perpetuades pels mateixos bancs que es
sustenten amb diners públics sense donar resposta a la
situació social de crisi devastadora que atempta contra el
benestar de tota la societat. La realitat és que les persones
es veuen fora de les seues cases i amb una hipoteca que
han de continuar pagant ja que no es dona viabilitat a la
dació en pagament. La realitat és que no existeix una borsa
d'habitatge social per a donar resposta a les persones que
es queden al carrer. La realitat és que els bancs continuen
governant la nostra societat amb el vist i plau del govern
mentre donen l'esquena a la població que pateix cada
vegada més les conseqüències d'una crisi que nosaltres no
hem generat.

Existeixen solucions, existeixen alternatives viables i
justes que proporcionen respostes a la societat. Existeix la
possibilitat d'escoltar les necessitats de les famílies que es
queden sense sostre. Existeix la possibilitat de tornar
l'esquena als bancs per donar resposta a la societat.
Existeix la possibilitat d'apostar per les persones
proporcionant-los respostes. Però la realitat continue
passant perquè les persones ens quedem sense feina,
passem fam, paguem més i més impostos, ens redueixen
els drets socials i, a sobre, en treuen la casa mentre hem
de continuar pagant una hipoteca interminable sense tindre
un sostre baix el que amagar-nos quan fa fred.

Article d’opinió
Marta Sorlí, portaveu de Compromís Maestrat-Els

Ports

POBRETS!

Pobrets, polítics “populars” (?) que estan sent
objecte d’assetjament (!) per part de turbes violentes
(!) i desagraïdes, de milers de desnonats de les cases
que ocupaven i que es troben al carrer, amb els seus
fills i familiars... On s’ha vist no respectar la “intimitat”
de la vicepresidenta del govern i certs diputats,
desprès de l’esforç i dedicació incondicional d’aquells
polítics a salvar els estalvis, els llocs de treball i els
habitatges de la gent senzilla? Com es pot tolerar –en
una “democracia”- que els ciutadans protesten,
indignats, i ocupen el carrer –que Fraga ja havia
avisat que era “seu”- contra les (males) maneres de
fer política dels hereus del franquisme, per més raó
que tinguen?

Decididament Rajoy s’està comportant de forma
massa tolerant amb tants milions de “proetarres” i
“pronazis”, com els que cada dia protesten i
deslegitimen la seua política, demanant la seua
dimissió. Tota repressió és poca.

Marc Antoni Adell

Les alumnes de l’IES Ramon
Cid, Aida Fullera i Ana
Vidaurreta, han obtingut el
segon premi en les I
Olimpíades de Valencià
organitzades per l’UJI. 

També s’han classificat entre
les deu primeres parelles Carlos
Sangüesa I Claudia Campos i
Inés Domingo i Lucía Llopis. Tots
ells són alumnes de la professora
Núria Gómez. Enhorabona a tots!

text REDACCIÓ

OLIMPÍADES DE
VALENCIÀ A L’UJI
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LOCAL OPINIÓ

LLijo l’entradeta del tema
de la setmana i quedo
gratament i fortament
impressionat: “Droga i botelló
eradicades per la policía
local” (sic). Molt bé, no? Qui
deia que els municipals
només aprofitaven per dirigir
el trànsit i en ocasions fins i
tot per embolicar-lo? Suposo
que el titular resulta una mica
exagerat (segur, vaja) però
bé està que s’haja aconseguit
que els voltants d’algunes
escoles no continuen sent un
espai on la nostra joventut
–una part de la nostra
joventut- s’engate i
s’endrogue. I gran part
d’aquest èxit se li deu a
l’inefable Rintintín nostrat, el
celebèrrim gos Eros, que
malgrat tindre nom de
discoteca de finals dels
setanta es veu que està al dia
de tot el món dels
estupefaents actuals. 

També parlen en el seu
tema setmanal dels ajuts
socials. Tot misèria, senyora Garcia.
No ho he volgut llegir, m’esmusso de
pensar que algú puga fer política, en
el més menyspreable dels sentits de
la paraula, amb aquestes coses tan
serioses. Facen-s’ho mirar tots, de
veritat. Uns per bròfecs i poc mirats i
els altres per poc discrets. 

Segueixo llegint. “Cuina de sabors
comarcal”. Unes altres jornades
gastronòmiques es veu. La carxofa,
l’arròs, la galera, l’arròs caldós, lo peix
de llotja, lo polp roquer, lo pinxo... i
així pegant-li voltes al nano tot l’any. A
vore, a vore. La gent no està per anar
gastant-se vint-i-vuit euros en una
menjada; si va la parella, en són
cinquanta-sis i si va la família, més de
cent.  Per a quan unes jornades de
cuina popular-popular amb plats que
se’ls puguen pagar tots? Tot açò, en
aquets temps nostres que corren,  em

sembla, crega’m, una fotesa. Es veu
que van fer cap allà al centre que hi ha
on abans hi havia l’escorxador el
nostre alcalde, el de Vinaròs i el de
Peníscola. Diuen que  cal
promocionar els productes estrella de
cada poble. Ai, quines poques lligues,
Nostre Senyor!

Encara estic a la pàgina quatre:
“Una benicarlanda a “Masterchef” de
TVE”. Veu, aquesta senyora ens ha
fet propaganda pel món de bades. Ja
saben l’any vinent a qui li hauran de
donar una d’aqueixes carxofes que es
reparteixen al mes de gener! M’han dit
, per cert, que hi ha més d’un paisà
nostre que triomfa a les cadenes de
televisió estatals. Una xica va anar a
un programa que presenta el
valenciano Arturo Vals (sic) i es va
endur bona cosa de perretes i una

colla de balladors va haver de
suportar les insolències d’un que
es comprén que té molt mala llet
que li diuen Cristo Mejies o una
cosa així.  Salto a la fama, ja ho
veu. 

Avanço. “L’ajuntament
sanciona un local per incomplir
l’ordenança de la via pública”.
Això faltaria. “La mar Xica
accesible” (sic). Això faltaria
també. “Contracten el pla
d’accesibilitat” (sic). Tenim un
problema amb la doble essa,
definitivament. “Modificat el
traçat de la depuradora”. Això
ens falte!

“Teatre de Guàrdia triomfa
amb Don Juan Tenorio”. Aquesta
gent triomfen amb el Tenorio i
triomfen amb tot. I sap per què?
Perquè els agrada. I com els
agrada, treballen. I quan es
treballa, les coses surten bé. Josi
Ganzenmüller està llençat. Ompli
a Benicarló, ompli a Vinaròs,
ompli a Ulldecona... i guanya
premis d’Òmnium Cultural a
Tortosa. Enhorabona!

“La Llum de les Imatges
recuperarà la decoració en blanc
per a San Bartolomé” (sic). Pobre

sant Bartomeu, per què li ho diuen
això? La veritat és que darrerament
només vaig  al nostre temple
parroquial als enterraments i
compromisos familiars i el dia del
sant: “Natanael ledijo: ¿De Nazaret
puede salir algo bueno?” I encara
me’n recordo de més: “He aquí un
verdadero israelita en el que nunca
hubo engaño”. I sobretot, sobretot:
“¿Porque te dije que te vi debajo de la
higuera, crees? ¡Cosas mayores has
de ver!” Mire, vaig i ho escolto tots els
anys. I m’agrada sentir-ho. 

Em penso que m’he entretingut
massa amb coses que no toquen. O
que toquen poc. Ja veig que no dic res
dels articles tan interessants de San
Abdón, de Joan Heras  i de Carles
Lluch. Ho sento. Miraré de no
enrotllar-me tant una altra vegada.  

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

L'ajuntament de Benicarló haurà d'assumir les quotes
d'urbanització dels Pais en els quals hagen habitatges amb
llum i aigua. És la conseqüència de la sentència dictada pel
jutjat del Contenciós-Administratiu número 2 de Castelló pel
que fa a la demanda interposada pels propietaris d'habitatges
de la partida Solaes, que havien al·legat contra l'aprovació de
les quotes d'urbanització corresponents a l'execució del vial
Los Àngeles.

De moment el consistori ha de retornar una part de les
quotes que va cobrar als propietaris i per extensió, haurà
d'assumir els costos d'urbanització de diferents àrees del
municipi que han estat edificades sense realitzar-se els
necessaris ordenaments urbanístics d'asfaltat de carrers, o els
derivats dels Pais que es pretenguen realitzar en aqueixes
zones. Els costos es poden disparar fins a factures milionàries,
atés que la part que ha d'assumir el consistori suposa el 57%
del rebut d'urbanització emès per l'ajuntament. De moment el
consistori està a l'expectativa que el Tribunal Superior de
Justícia de la Comunitat Valenciana es pronuncie referent a
això “perquè ens pot beneficiar”, segons sostenen l'edil
d'Urbanisme, Pedro López.

Sergi Pitarch, advocat dels veïns, va explicar que els veïns
van al·legar a les pretensions del consistori al considerar que
no se'ls podia cobrar per la instal·lació de llum, aigua i altres
serveis perquè ja els tenien. Així les coses, el jutge va
considerar que els rebuts emesos pel consistori per a cobrar
les quotes d'urbanització del vial excedeixen de la cobertura
legal atorgada per l'article 28.3 de la Llei Urbanística
Valenciana. La sentència s'empara en “la il·legalitat” per a
reconèixer “el dret dels recurrents a no abonar els costos de la
urbanització derivats de la modificació de les línies de

subministrament d'aigua, energia elèctrica i telecomunicacions
en tant no es produïsca la reedificació de les seues
propietats”. Tenint en compte que la pràctica demostra que és
més habitual asfaltar carrers o reposar serveis en elles que
modificar un habitatge, en la pràctica és possible que el
consistori tarde anys a recuperar una part de l'invertit. I és que
“la Llei Urbanística Valenciana ajorna el pagament als
propietaris dels edificis que ja comptaven amb els serveis”, no
obstant això, “la redacció del Reglament d'Ordenació i Gestió
Territorial Urbanística no desenvolupa, sinó que altera tal
disposició legal puix que ja no facilita dit ajornament a qui
disposaren dels serveis, sinó qui acredité haver contribuït a la
seua implantació”. 

La sentència també es fa ressò que “no desenvolupa
l'article 28.3 de la Llei Urbanística Valenciana, sinó que
substitueix el termini establit en aquest últim article (“fins al
moment de la seu a reedificació”) pel termini de tres anys”. El
jutjat de Castelló va emetre la sentència que estimava el
recurs dels veïns el passat mes de febrer, després d'això el
consistori no ha interposat recurs. Per tot això, en aplicació del
principi de jerarquia normativa considera que els citats
preceptes poden ser il·legals, de manera que insta a plantejar
davant el Tribunal Superior de Justícia de València la
corresponent qüestió d'il·legalitat. El jutjat de Castelló ha emès
la notificació de l'acte de plantejament de qüestió d'il·legalitat
davant el Tribunal Superior de Justícia de València afectant al
Decret 67/2006, del Consell. I aquesta és la resposta que
espera el consistori benicarlando. l'edil d'Urbanisme va
matisar que “ja en el seu moment l'ajuntament va decidir no fer
res, perquè si el TSJCV es pronuncia ens pot beneficiar”.
López va sostenir que el canvi en l'articulat recorregut pel veí
“pot anar al nostre favor” ja que el consistori no estaria obligat
a retornar les quotes d'urbanització ara requerides des del
tribunal.

text NATÀLIA SANZ

BENICARLÓ HA DE RETORNAR PART DE LES QUOTES D'URBANITZACIÓ D'UN PAI 



pàgina 16    la veu de Benicarló la veu de Benicarló                                                                                                                           pàgina  5

ESPORTS LOCAL

Benicarló comptarà amb dos noves pistes esportives
polivalents per a futbol sala, handbol i bàsquet i una pista
per a skate. 

Aquest espai s'ha dissenyat per a suplir la falta de zones
d'accés lliure per a practicar esports. El camp de futbol de
l'antic col·legi Jaume I es convertirà en una nova zona
esportiva d'accés completament lliure, amb dues pistes
polivalents per a practicar futbol sala, handbol i bàsquet i una
pista de patinatge que respondrà a la demanda de molts joves
afeccionats a la pràctica de l’skate. Les obres les va començar
esta setmana l'empresa Encofrats Collet SL, amb un
pressupost d'adjudicació de 180.320,73 euros (sense IVA) i un
termini d'execució de 45 dies. El projecte, que porten a terme
conjuntament les regidories d'Urbanisme i d'Esports, ocuparà
més de 3.300 metres quadrats de superfície i inclou la
pavimentació amb formigó de les tres pistes. A través de les
propostes de millora en l'oferta de l'empresa, també s'inclourà
l'adequació dels vestidors que es troben en el camp. Un dels
aspectes més importants de les tres noves pistes és que
estaran obertes a tot el món. De fet, aquest era un dels
objectius de l'Ajuntament a l'hora de transformar l'antic camp
de futbol: dotar la ciutat d'una zona esportiva d'accés lliure.
També la construcció d'una pista d’skate era una reivindicació
dels afeccionats al patinatge, que reclamaven al consistori un
espai adequat per a practicar amb monopatines i patins en
línia i evitar així malmetre altres zones de la ciutat. És per això
que la Regidoria d'Esports habilitarà la pista com un skate
park incorporant elements diversos com rampes, túnels o
altres accessoris. En una reunió mantinguda recentment entre
l'Ajuntament i els joves skaters de Benicarló, es van tractar
aquest i altres temes, com la responsabilitat civil, el
manteniment i el seu bon ús.

text NATÀLIA SANZ

NOVES PISTES ESPORTIVES DE LLIURE ACCÉS

La Setmana del Llibre de Benicarló, que tindrà lloc del
23 al 28 d'abril, marcarà els actes programats per a aquest
mes d'abril per la Regidoria de
Cultura, que ha programat una
setmana intensa d'actes que
començaran el mateix 23 d'abril
amb la reedició de la campanya «I
posa'm un llibre també», en
col·laboració amb la Regidoria de
Comerç. 

A través d'aquesta campanya, els
clients del Mercat de Benicarló
podran intercanviar un tiquet de
compra del dia per un llibre editat per
l'Ajuntament. Aquesta promoció serà
vàlida tota la setmana per als usuaris
de la biblioteca municipal, que rebran
un llibre per cada préstec realitzat.
Un dels clàssics de la Setmana del
Llibre continua sent el lliurament de
premis del Concurs de Contes
Carmen Segura, que enguany arriba
ja a la 28a edició. Com a novetat, els
xiquets i xiquetes que han participat en el certamen han hagut
de començar el seu relat a partir d'una frase prèviament
fixada, amb l'objectiu de fomentar la creativitat. Durant el
lliurament dels premis, l'Associació Diabolus farà una

dramatización dels contes premiats. El cinema serà l'altre
protagonista de la setmana, atés que s'ha programat el cicle
Cinema i literatura amb la projecció de les pel·lícules El perro

del Hortelano (1995), de Pilar Miró, el dimecres 24 d'abril a les
19 hores, i El cartero y Pablo Neruda (1995), de Michael
Radford, el dijous 25 a les 19 hores. La pel·lícula Psicosis, que

es va haver d'ajornar el mes passat,
es projectarà diumenge que ve 14
d'abril a les 18 hores en l'Edifici
Gòtic. D'altra banda, la Mostra Local
del Llibre tindrà lloc el diumenge 28
d'abril a partir de les 10 del matí en
la plaça de Sant Bartomeu, amb la
participació de diverses llibreries i
editorials locals i comarcals. Per a
finalitzar els actes de la Setmana
del Llibre, el diumenge 28 a partir
dels 19 hores tindrà lloc en l'Edifici
Gòtic l'espectacle «De quan Joan
Fuster i Estellés eren encara molt
petits...», un diàleg poètic amb
motiu de l'Any Estellés a càrrec de
Rodonors Invictes.

A més dels actes a l’entorn dels
llibres, durant el mes d'abril
continuen obertes les exposicions
del Mucbe «Oliveres mil·lenàries del
territori del Sénia», de la

Mancomunitat de la Taula del Sénia, la mostra «Paraules,
objectes i sons», la mostra "Art efímer. Soldats de paper» i les
exposicions permanents «Tresors arqueològics» i «L'univers
femení de Fernando Peiró».

text NATÀLIA SANZ

MES DEL LLIBRE A BENICARLÓ

Organitzat per la regidoria d'Esports de l'Ajuntament
de Benicarló, amb la col·laboració del Club Bàsquet
Benicarló, Club Hándbol Benicarló i Futbol Sala
Promeses de Benicarló, es va celebrar diumenge de matí
una jornada esportivo-solidària al Pavelló Poliesportiu
Municipal. 

Tots els xiquets i xiquetes participants van jugar als tres
esports durant el matí. Es va començar per bàsquet, van
seguir amb handbol i van acabar jugant al futbol sala. Entre
partits van poder gaudir d'uns inflables col·locats en la pista
exterior.

A més de practicar esport els joves esportistes i familiars
van aportar 150 quilos de menjar que seran destinats al
Menjador Social de l'Ajuntament de Benicarló.

text VICENT FERRER

Dos-cents xiquets i xiquetes van participar diumenge passat en una
jornada esportivo-solidària per arreplegar aliments
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LOCAL ESPORTS

Dissabte 13 d’abril de 2013 va tindre lloc a la piscina
municipal de Benicarló una exhibició esportiva per part
dels nedadors del club de natació Benicarló, amb una
nombrosa representació de totes les categories d’edat:
des dels més menuts (3 anys) fins als veterans (Màster).

Amb unes grades absolutament plenes de públic, els
nostres nedadors dirigits per l’equip complet d’entrenadors
(Carla Cornelles, Miryam Martínez, Isabel Muñoz Merche
Senar i la ja reincorporada a la plena activitat, Lucia Vicente)
oferiren una mostra dels seus progressos en les diferents
modalitats i nivells de natació.

Especial significació va tindre la nombrosa presència dels
nedadors menuts de l’escola que formen una sòlida base
sobre la qual es construeix el futur del club natació Benicarló.

Després de fer la demostració natatòria, va arribar l’hora
del pertinent berenar i de la foto de grup a l’exterior de la
piscina. 

S’ha de dir que actualment el Club Natació Benicarló té al
voltant d’uns 285 nedadors entre totes les categories i això

representa que és uns dels clubs més potents de la província
en termes absoluts.

En resum, una agradable jornada de convivència que va
servir per a reforçar el sentiment de club i per a fer pinya entre
tots, grans i menuts.

PRÒXIMA COMPETICIÓ: 20-21 d’ABRIL-2013, 6ª
JORNADA LLIGA PROVINCIAL DE PROMESES PISCINA
MUNICIPAL DE BENICARLÓ.

text i foto CNB

JORNADA D’EXHIBICIÓ DEL CLUB DE NATACIÓ BENICARLÓ

La Regidoria de Benestar Social i les entitats socials
relacionades amb l'emergència social han acordat crear
un centre de distribució de productes de primera
necessitat per afrontar l'actual situació. El centre recollirà
aliments però també productes de neteja, material escolar
i productes per a bebés.

L'última reunió de la comissió de treball d'Emergència
Social del Consell Municipal de Benestar Social ha acordat
crear un centre de distribució de productes de primera
necessitat que puga millorar les actuacions que s'estan duent
a terme en matèria d'emergència social. Les entitats que
participen en la comissió (Caritas Benicarló, Creu Roja, Sant
Vicent de Paüls, Grup de Dones Progressistes i Associació
Creame) juntament amb la Regidoria de Benestar Social han
considerat que crear un únic punt de distribució d'aliments
afavorirà l'actuació i respondrà amb més eficàcia a les noves
necessitats que s'estan generant com a conseqüència de la
crisi econòmica i social actual.

En concret, el centre de distribució de productes de primera
necessitat inclourà, entre d'altres, aliments no peribles però
també, i aquesta és la principal novetat, material de neteja per

a la llar i per a ús personal, material escolar i productes per a
nadons.

Les possibles donacions futures, tant de particulars com
d'empreses, es podrien destinar a aquest espai de distribució,
un recurs que complementaria la resta de prestacions que
estan funcionant actualment, a més del Menjador Social i el
Banc d'Aliments.

Pel que fa a la gestió del centre, la intenció de la Regidoria
de Benestar Social és constituir un grup de persones
voluntàries que s'encarreguen de recollir i distribuir els
productes i que estaran supervisats per l'equip tècnic dels
Serveis Socials Municipals.

Els principals avantatges que s'aconseguiran amb la
posada en marxa d'aquest centre seran identificar de manera
única els perceptors de les ajudes, tindre un punt de
referència a l'hora de rebre noves aportacions i
col·laboracions, crear un equip de voluntaris vinculat al
projecte i que puga respondre davant d'altres actuacions
d'emergència i millorar la distribució d'aliments en funció de
les necessitats de cada unitat familiar.

En aquest nou projecte també s'involucrarà la comunitat
islàmica de Benicarló, donat que un elevat percentatge dels
beneficiaris dels diferents recursos d'emergència social hi
pertanyen a aquesta comunitat.

text NATÀLIA SANZ

Centre de distribució de productes de primera necessitat 

Seguint la
P r o g r a m a c i ó
General del
Centre i amb la
f i n a l i t a t
d'aconseguir els
objectius fixats
per a
l'aprenentatge de
l l e n g ü e s

estrangeres, els alumnes del 2n i 3r cicle van assistir a
una representació teatral en anglés que portava per títol
Marco Polo i que s'havia programat des del departament
d'anglés del nostre centre.

L'obra va ser tot un èxit perquè els xiquets i xiquetes, a
banda de familiaritzar-se amb l'anglés de manera lúdica, s'ho
van passar pipa, rient, ballant, cantant i fins i tot actuant en
companyia dels artistes nadius que portaven a cap la
representació.   

Com que l'obra havia estat treballada prèviament a l'aula,
tot va ser més fàcil per a uns alumnes que per uns moments
es van sentir actors i actrius British.

Després de l'experiència, l'alumnat va manifestar que s'ha
de seguir amb aquesta activitat i així serà. El pròxim curs, de
nou, els nostres alumnes tornaran a ser protagonistes en una
obra de teatre, in English, of course.

text CEIPMB foto PILAR JULIÁN

MARCO POLO IN THE CEIP
MARQUÉS DE BENICARLÓ
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dels productes de la terra.
Especialment, de la carxofa de
Benicarló, que ha vist millorada de
forma galopant la seua imatge gràcies
a la publicitat de Maribel. Benicarló,
una ciutat que pot preuar-se de tenir
una horta i un mar que abasteixen de
productes de qualitat els rebosts, ha
trobat en aquesta concursant un filó.
Tant, que des de la regidoria
d'Agricultura reconeixen que enguany
ho tindran difícil per atorgar la Carxofa
D’Or, màxim guardó de la Festa de la
Carxofa. “La publicitat que està fent
dels nostres productes i de la ciutat és
impagable” reconeixien ahir molts
venedors en el mercat municipal. Així
ho feien saber davant les càmeres de
la televisió estatal que va acabar el
seu periple reunint i connectant en
directe des d'un conegut restaurant de
Benicarló. 

L'ENTRADA DE MARIBEL EN EL
CONCURS 

Maribel es va presentar al concurs
perquè "a ella li agrada molt la cuina i
està convençuda que els tres mesos
que durarà el programa li permetran
aprendre molt de cuina", va explicar
Nieves Eugenio, regidora de Cultura
de Benicarló i amiga personal de la
concursant. Maribel Gil va aconseguir
destacar en un càsting estatal al que
es van presentar 9.000 persones, de
les quals que van classificar-se 500.
En el propi càsting del programa es
definia com "una dona activa, molt
treballadora i bona gent". Com també
la reconeixen els seus veïns de la
ciutat. I és que de fet és molt
coneguda en el municipi per la seua
intensa activitat cultural des de
diverses associacions. Des del
dimecres s'ha convertit en un punt de
referència dels valors i els productes
benicarlandos, les seues contínues
referències a la carxofa de Benicarló i
al Sant Crist de la Mar, no han deixat
indiferent ningú. Pel poc que s'ha
desvetllat, se sap que tan sols li
permeten parlar 10 minuts cada
setmana amb la seua família i de cap
manera pot referir-se a qualsevol cosa
que tinga a veure amb el programa.

"Diu que és una experiència molt dura
però única, ja que li està permetent
conèixer molta gent", explica el seu
marit, Juan Mateu. 

ELS FROGGI’S TEAM, A
TELECINCO 

Maribel no és l'única que ha
mantingut davant el televisor aquesta
setmana als benicarlandos. Els
Froggi’s Team, nascuts a l'empara del
Madison, participaven en el concurs
de Telecinco Tú si que vales, amb un
número de rock acrobàtic coreografiat
a partir d'una cançó de Marilyn
Manson. I la van embolicar. Amb un
jurat més que exigent i uns
concursants que no tenen pèls a la
llengua, van posar en el seu lloc al
mateix Risto Mejide, conegut per
l'extrema duresa i l'acidesa dels seus
comentaris. El publicista, va llençar
dards enverinats contra Nacho Nebot
Aparici, un dels ballarins
benicarlandos. “Veure't en aquest
estat físic és una falta de respecte per

aquest programa”, li va dir. Nacho,
lluny d'acoquinar-se, va riure en la
seua cara i li va contestar
immediatament “si estic ací és per a
demostrar que els grossos també
poden ballar”, alhora que sostenia que
“estic gros, però ho he fet de
meravella. Duc molts anys ballant i
mai la meua panxa ha estat un
impediment”. La seua contundent
resposta, que va arrancar un cínic
somriure de Risto, va posar al plató en
peus al crit de “tu sí que vales”. Va ser
el minut d'or en Twiter amb
@tusiquevalestv. Nacho va col·lapsar
les xarxes socials i va provocar milers
de comentaris. De Benicarló i de la
resta d'Espanya. I van aconseguir que
Risto els donara la seua benedicció,
canviant la seua intenció inicial.
Almenys el seu pas pel programa va
demostrar que a Benicarló no anem
amb ximpleries, diem les coses a la
cara ben alta i, a més, sabem ballar
molt bé. Froggi’s, Tu sí que vals.

ve de la pàgina anterior

Dissabte al vespre, al frontó de l’IES Joan Coromines
els pilotaris benicarlandos van jugar davant dels de Quart
de Poblet, guanyant les dos partides de frontó a ma; a
més, a Xilxes, en la modalitat de galotxa van estar a punt
de guanyar.

El divendres, al trinquet de Xilxes en modalitat de galotxa,
els benicarlandos, tot i jugar dos contra tres, estigueren a punt
de donar la campanada i protagonitzar una remuntada
espectacular. A Ivan Peña i José Senar, lo Flaret, els faltà un
pèl per alçar un 40-15 en contra, però la partida va acabà 70-
65 a favor dels de la Plana. Ivan Peña, subcampió autonòmic
juvenil, ho resumia així, “la millor partida meua i la de José,
des que portem jugant a pilota”. Per la seua banda, lo Flaret
es lamentava de ser un menys i de no comptar amb un feridor,
la qual cosa acabaren pagant. Tot i això, els benicarlandos
s´enduen un punt de Xilxes i la satisfacció d´haver plantat cara
a tres grans jugadors, als quals van estar a puntet a puntet de
guanyar-los la partida si hagueren certificat la remuntada. 

El dissabte els cosins José i Àngel Senar, aconseguiren en
categoria de frontó a mà, una victòria merescuda i
treballadíssima contra el Quart de Poblet, 41-37. Els nostres
juvenils aconseguien així la seua primera victòria d´enguany i
davant la parròquia cadufera. Senar tornà a fer un gran joc i
assumí el pes de la partida, mentre que el jove Àngel és dels
que progressa adequadament i tot i que es posà un pèl
nerviós, potser per jugar a casa, la seua sacada va ser
decisiva per decantar la balança.

I diumenge, la traca final. “Martell” Esteller i Peña “The
Wall” van recorrer el país amunt i avall per escampar per tot
arreu les seues glòries a base de carxots i manronades. De
matí aconseguiren una importantíssima victòria contra Juanvi
i Alexis, en la 2a categoria de frontó a mà; partida que podria
ser decisiva cara a la classificació, atés que els benicarlandos
aconsegueixen així la segona posició del grup, amb un
Almenara en primera posició pràcticament inabastable. Peña i
Esteller feren un joc segur, potent i sense gaire errades,
estrenyent a la restada local i evitant a Juanvi, un punter que
juga molt. A les postres, la clau va estar en passar més bola
que el rival i la partida se l´endugué la parella que errà menys,
que va ser la cadufera. Al final 41-35 en una partida que els
benicarlandos dominaren des del començament. 

De tornada, i com qui no vol la cosa, Cristian i Ivan es
deixaren caure per Onda per jugar la partida de galotxa contra
els locals en un duel que també es decantà a favor dels
benicarlandos.  

Resultats del cap de setmana:

Lliga El Corte Inglés de galotxa:
Xilxes 70, Benicarló 65

Lliga autonòmica de frontó a mà (2a divisió)
Quart de Poblet 35, Benicarló 41

Lliga autonòmica de frontó a mà (juvenil):
Benicarló 41,  Quart de Poblet 37

text i foto  VICENT FERRER

Doble victòria dels pilotaris benicarlandos davant els jugadors de Quart de Poblet

L’equip de La 1 desplaçat a Benicarló
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Maribel i Froggi’s, 
vosaltres sí que valeu!

Els amos de la graella televisiva, rebentant
audímetres i els fantasmagòrics mesuradors
d'audiència. Els benicarlandos estan reinventant la
televisió i van camí de convertir-se en autèntiques
estrelles. Ací hi ha fusta i ganes de destacar en el
panorama estatal.

A LA 1 DE TELEVISIÓ
Maribel Gil, en Masterchef de La 1, i els Froggi’s Team,

nascuts a l'empara del Madison i que van actuar en el Tu si
que vales de Telecinco, són els amos. En una ciutat en la
qual l'accent cultural ho posen les entitats culturals i els
propis ciutadans amb les seues accions, el salt a les
televisions estatals dels benicarlandos porta dues setmanes
tenint asseguts davant el televisor a la ciutat sencera. Les
xarxes socials tiren fum i els nostres representants
s'atreveixen fins i tot a plantar-li cara als jurats. Ací estem,
donant que parlar a nivell estatal i sent l'enveja dels nostres
veïns. El fenomen social desenvolupat a l’abric d'aquests
frames televisius, ha alçat una onada de simpatia i centenars
de tertúlies, que han aconseguit desplaçar fins i tot els
debats sobre la crisi. Només per això, cal agrair a aquests
benicarlandos les seues aparicions en les cadenes
nacionals. 

BENICARLÓ A LA TELE 
La primera emissió del programa Masterchef de La 1 va

paralitzar Benicarló. I és que pocs sabien que la coneguda
Maribel Gil era una de les concursants seleccionades per a
participar en el programa. La notícia va córrer com la pólvora
per la ciutat i va aconseguir col·lapsar les xarxes socials. I
les barres dels bars el dijous al matí, perquè en el Baix
Maestrat no es parlava d'altra cosa. Una benicarlanda a la
tele. En concret, "Maribel, la de Chambres Mateu",
establiment que regenta el seu marit, es troba reclosa des de
fa algunes setmanes per part de la productora del programa
Masterchef. Aquesta setmana les càmeres del programa
+Gente de la 1 han estat a Benicarló prenent el pols a la
societat benicarlanda. I és que Maribel té molts amics en la
ciutat, gràcies a la seua implicació en diferents projectes
socials i culturals. El indiscret objectiu es va fixar primer en
el taller que tenen muntat en la seua casa i on elabora
veritables filigranes. Maribel no és només acurada a la
cuina. Els seus calats i randes de boixets aplicades a la roba
interior del vestit regional valencià, desperten l'admiració
dels qui els contemplen. 

A continuació, les càmeres van visitar un dels bars on
Maribel sol prendre cafè. Les seues amigues, avisades i
organitzades per la regidora de Cultura, Nieves Eugenio,
esperaven impacientes per a parlar meravelles de la seua
contertuliana, a la qual tant troben a faltar. El mercat
municipal va ser altre dels punts que van visitar les càmeres
de televisió. Allí també es van desfer en elogis cap a la
concursant benicarlanda, que tan bona promoció està fent

text REDACCIÓ

BENICARLANDOS A LA TELE!

Ostres tu! Acabo de començar i la primera setmana ja he
tingut esbroncada amb tots. Tinc la sensació que no sabia on
em posava quan se'm va oferir l'oportunitat d'escriure a aquest
mitjà. El papa es pensa que fent això ja tindria les pràctiques
convalidades, però jo no ho veig tan clar com ell perquè
encara em falta una mica per a fer les pràctiques i no sé, no
sé.... De moment, el papa ja s'ha mosquejat. Està molt
empipat perquè m'ha dit que no coneix la senyoreta de la foto
que apareix il·lustrant la meua primera crònica. Diu que a vore
què m'he pensat, que ell és qui mana, qui paga i que vol saber
d'on he tret aquest pibón. M'ha dit que la meua feina és
estudiar i treure'm la carrera, que si vull ser un home de profit
això és el que toca, i que aquestos altres assumptes -que ha
qualificat de col·laterals- els ha de resoldre ell, que jo m'he de
concentrar en altres coses. Per sort la mama no se n'ha
assabentat de res. Ella està a les seues coses i no sap res de
tot això, a ella només li agrada el Pronto. També se m'han
emprenyat els meus compis de la facul quan els he ensenyat
el meu debut al món de la premsa. Iep tio! D'on t'has tret això?
Si que t'ho tenies amagat! Però el que més m'ha dolgut és que
s'hagi enfadat amb mi el presi de la tuna. Li diuen Rubert,  ja
està fent tercer amb dues assignatures de segon i té un parell
d'anys més que jo. És el meu amic de l'ànima i és un crak. Jo
vull entrar a la tuna, però sempre em diu que encara no n'estic
preparat, que això de rascar la pandereta requereix molta
dedicació i molt d'estil, però que amb una mica de constància
la cosa està feta. Com deia, el Rubert fa dos dies que no em
parla. M'ha dit que fins que no li presenti la senyoreta de la
foto, que me n'oblidi d'entrar a la tuna de periodisme. Només
em faltava això, perquè totes aquestes coses em
desconcentren i no puc estudiar amb garanties d'aprovar.

Ara tot és un gran patiment. Però jo, tal i com es va
comprometre el papa amb un peixot d'aquesta publicació, he
d'escriure la meua crònica, i així ho faré. Per sort la Margot no
sap res de la foto. Aquest diumenge si que me la van fer
grossa. Resulta que el CDB (que vol dir Club Deportivo
Benicarló), jugava el diumenge a les cinc i mitja de la tarde a
un poble que es diu Museros, que  jo no sabia on estava però
el papa si, perquè havia fet la mili a València. El problema gros
que tenia era que si anava al partit no podia agafar el tren cap
a Barna. Però el papa va dir que el primer és el primer; aniríem
a eixe poble i ell em portaria després amb el cotxe, que deia
que s'havia deixat una cosa a casa de la Margot i que
aprofitaria per a arreplegar-la. Així ho vam fer. La mama ens
volia acompanyar. Deia que volia menjar una paella a
l'albufera, que diuen les seues amigues que les fan molt
bones. Però el papa no sé què li va dir i ella va dir que es
quedava, que anàrem amb compte. La mama és molt
comprensiva. Amb una mica de retard vam arribar al poble en
qüestió. Vam demanar pel camp de futbol i un senyor molt
amable i molt valencià ens va ajudar. "Si em porten, jo els
acompanye, xe!"- va dir. No només no em va valer de res
l'acreditació que portava. El papa va pagar tres entrades.
L'olor del caliquenyo al cotxe ens va acompanyar fins a Sant
Joan Despí. 

Del partit, malgrat el viatge, poca cosa els puc contar. Ens
van clavar dos gols, dos. El poc públic que hi havia ens va dir
de tot. Almenys ens havíem fotut un bon dinar i una relaxant
sobretaula. El papa té un profund coneixement dels locals i
horaris de l'Horta Nord. Em va sorprendre que després de
tants d'anys se'n recordara de tots.

El proper partit a casa contra l'Almassora, que té onze
punts més que el Benicarló. Ara mateix el CDB ocupa la
setena posició.

QUÈ DIU EL PAPA. Ufffffffffffff! Quin dinarot! No hi ha res
com anar pel món amb el xiquet, ensenyant-li les coses de la
vida. No sé si l'acabaré de criar mai, però ens ho passarem
molt bé.

DERROTA...INESPERADA?

text VICENT T. PERIS

Del partit, malgrat el viatge, poca cosa els
puc contar. Ens van clavar dos gols, dos.
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Més de 20 persones han unit forces per poder oferir un
concert de dues hores de durada amb cançons de la
mítica banda anglesa. 

Divendres i dissabte passat, l'auditori de Benicarló es va
quedar menut (van penjar el cartell d'entrades esgotades) per
presenciar l'espectacle musical homenatge a Queen que la
Coral Polifònica Benicarlanda ha estat organitzant durant
mesos. Sota la direcció musical de David Rubiera i la
coordinació de Leroy Ariza, 14 integrants de la coral de
Benicarló van interpretar cançons mítiques com ara “We are
the champions”, “The show must go on”, “Bohemian
Rhapsody” o “Under pressure”. A més a més, el concert va
comptar amb la col·laboració de José María Querol com a
presentador i d'Adrià Adell acompanyant a la trompa en el
tema “Who wants to live forever” (coneguda per  ser  el tema
principal de la pel·licula “Los inmortales”).

Menció d’honor mereixen els quatre integrants de la Banda
de Rock que van acompanyar magistralment els cantaires:
Cristian Masip a la guitarra, Ignasi Palau al baix, Juanvi
Lladosa als teclats i David Maura a la bateria. Tots els
qualificatius es queden curts per descriure la qualitat d'aquests
4 músics de la comarca que van fer vibrar tots els presents. I
un exemple d'això és el fet que, en les dues funcions, el públic
es va alçar de les butaques i, entre aplaudiments, va demanar
que l'espectacle continuara, ja que no n'havia tingut prou amb
la vintena d'èxits que s'havien interpretat.  

En acabar, Victòria Cerdà, presidenta de la coral, destacava
la ferma implicació de tots els participants i explicava que
aquest tipus d'espectacles serveixen per a adonar-se que no
cal buscar fora de la comarca per a trobar qualitat musical i
artística. De la mateixa manera, va agrair la professionalitat
dels tècnics d'EJR Systems i la col·laboració desinteressada,
del Centro Óptico Eva Marín que es van encarregar de la
venda anticipada  de les entrades;  d'Anna Pujol  i Enric  Moya
per la cessió de mobiliari per a l'escenari, del grup Enfoque pel
reportatge fotogràfic realitzat, de l’Associació Cultural de
L’Estel del Collet, per la cessió de  part  del vestuari que s’els
va demanar, aixi com als companys voluntaris de la Coral  que
encara que no participaren  activament en la part musical del
concert, van col·laborar en l'organització de l'acte. Com no
podia ser d’un  altra manera, va  agrair al magnífic públic que
va acudir a l’Auditori  tots dos dies,  que es  bolcaren totalment
al llarg del  concert.  

text REDACCIÓ

La màgia de Queen, a Benicarló 

La màgia de Queen, a Benicarló 


